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Muut saapuvilla olleet 
 

Veijo Mikola kaupunginhallituksen edustaja 
Ari Korhonen, Konsernihallinto kaupunginjohtaja 
Anna-Kristiina Järvi, Konsernihallinto talousjohtaja 
Juha Sandberg, Sosiaali- ja terveyskeskus sosiaali- ja terveysjohtaja 
Juha-Pekka Lehmus, Sivistyskeskus sivistysjohtaja 
Outi Pekkala, Tekninen keskus maankäyttöpäällikkö 
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Asiat  38 - 59 § 
 
Allekirjoitukset 
 
  

Janne Laulumaa Sari Vahtera 
puheenjohtaja pöytäkirjanpitäjä 
 

Pöytäkirjan tarkastus Raisio, 29.3.2018 
 
 
 
  Merja Niemi   Eija Nurmi 
 
Pöytäkirja on ollut yleisesti nähtävänä 
 
  Raisio, 3.4.2018 
 
 
   
  Sari Vahtera 
  Pöytäkirjanpitäjä 
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Käsitellyt asiat 
 

Nro § Liite Otsikko Sivu 

1 38 §  Kokouksen laillisuuden toteaminen 5 

2 39 §  Kahden pöytäkirjantarkastajan valitseminen 6 

3 40 §  Esityslistan hyväksyminen 7 

4 41 §  Valtuutettu Jari Pulkkisen ym. valtuutettujen aloite koskien vammais-
palveluiden tuottamia työpalveluja kehitysvammaisille 

8 

5 42 §  Valtuutettu Jarmo Rosaman ym. valtuutettujen aloite koskien lasten 
ja aikuisten yhteisten liikuntapuistojen rakentamista 

13 

6 43 §  Kaupungin lainojen suojaaminen korkoriskeiltä 16 

7 44 §  Valtuutettu Sari Suomisen ym. valtuutettujen aloite koskien intervalli-
hoidon järjestämispaikan vaihtamista 

18 

8 45 §  Valtuutettu Sari Suomisen ym. valtuutettujen aloite koskien yhden 
hengen liikkuvan päivystysyksikön perustamista 

26 

9 46 §  Valtuutettu Jukka Rantalan ym. valtuutettujen aloite koskien aamu-
päivätoiminnan järjestämistä Raisiossa 

30 

10 47 §  Valtuutettu Saila Rinteen ym. valtuutettujen aloite koskien metsän-
hakkuujätteiden hyödyntämistä 

33 

11 48 §  Valtuutettu Jarmo Rosaman ym. valtuutettujen aloite koskien myy-
mättömien omakotitonttien markkinointia 

36 

12 49 §  Valtuutettu Susanna Mäntysaaren ym. valtuutettujen aloite koskien 
uuden liikenneturvallisuusselvityksen laatimista 

39 

13 50 §  Valtuutettu Emma Lindqvistin ym. valtuutettujen aloite koskien Raisi-
on pyöräteiden kehittämistä ja pikapyörätien rakentamista Raisio-
Turku välille 

42 

14 51 §  Teknisen lautakunnan investointien määrärahojen siirto vuodelle 
2018 

45 

15 52 § 1-2  Tontin 680-12-140-1 varaaminen / Seutek Oy perustettavan yhtiön 
lukuun 

47 

16 53 § 3-4  Sidonnaisuusilmoitusten saattaminen valtuustolle tiedoksi 49 

17 54 §  Valtuutettu Pipsa Allénin ym. valtuutettujen aloite koskien omakoti-
asumisen kustannuksia Raisiossa 

51 

18 55 §  Valtuutettu Pipsa Allénin ym. valtuutettujen aloite koskien pitkään 
palvelleiden kaupungin työntekijöiden palkitsemista sote- ja maakun-
tauudistuksen toteutuessa 

52 

19 56 §  Valtuutettu Eija Erasvuon ym. valtuutettujen aloite koskien lumen-
kaatopaikkojen harkittua sijoittamista ja mikromuovien suodattamista 
osaksi vihreämpää ja turvallisempaa Raisiota 

53 

20 57 §  Valtuutettu Annika Aaltosen ym. valtuutettujen aloite koskien kau-
pungin tarjoamien kesätyöpaikkojen hakuprosessia 

55 

21 58 §  Valtuutettu Merja Niemen ym. valtuutettujen aloite koskien kokonais-
valtaisen selvityksen laatimista liittyen sote-uudistuksen valmisteluun 

57 
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22 59 §  Valtuutettu Tanja Parkon ym. valtuutettujen aloite koskien kaupungin 
tarjoamia ksylitolpastilleja päiväkodeissa ja perhepäivähoidossa 

59 

 
Muutoksenhaku 
 

38-59 § Muutoksenhakuohje 60 
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38 §  

Kokouksen laillisuuden toteaminen 

 
Päätösehdotus Valtuusto toteaa kokouksen laillisesti koolle kutsutuksi ja päätösvaltaiseksi. 

 
Päätös Valtuusto totesi kokouksen laillisesti koolle kutsutuksi ja päätösvaltaiseksi. 
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39 §  

Kahden pöytäkirjantarkastajan valitseminen 

 
Päätösehdotus Valtuusto valitsee tämän kokouksen pöytäkirjantarkastajiksi valtuutetut Merja 

Niemen ja Eija Nurmen. 
 

Päätös Valtuusto valitsi tämän kokouksen pöytäkirjantarkastajiksi valtuutetut Merja 
Niemen ja Eija Nurmen. 
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40 §  

Esityslistan hyväksyminen 

 
Päätösehdotus Valtuusto päättää käsitellä asiat laaditun esityslistan mukaisessa järjestyk-

sessä. 
 

Päätös Valtuusto päätti käsitellä asiat laaditun esityslistan mukaisessa järjestyksessä. 
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Kaupunginvaltuusto § 205 11.12.2017 

Sosiaali- ja terveyspalvelujen lautakunta § 25 14.2.2018 

Kaupunginhallitus § 74 5.3.2018 

 

 Asianro 1135/14.00.01/2017 

§ 41 

Valtuutettu Jari Pulkkisen ym. valtuutettujen aloite koskien vammaispalveluiden 

tuottamia työpalveluja kehitysvammaisille 

 

Päätöshistoria 

 

Kaupunginvaltuusto 11.12.2017 205 §  

 

 Valtuutettu Jari Pulkkinen jätti seuraavan aloitteen: 

 

”Pyydämme selvitystä vammaispalveluiden tuottamasta työpalveluista kehi-

tysvammaisille.  

 

Onko vammaisilla mahdollisuutta saada vaativimpiin työtehtäviin esim. pitkä-

aikaistyöttömiä ohjaamaan ja opastamaan työtehtävissä jotka ovat vaativuu-

deltaan normaalia vaikeampia. 

 

Mielestämme vammaisen arki voisi olla haastavampaa, mikäli vaikeimmissa 

tehtävissä olisi pitkäaikaistyötön joka olisi motivoitunut opastamaan ja ohjaa-

maan vammaisia vaikeammissa työtehtävissä. 

 

Onko myös mahdollisuuksia luoda lisätyöpaikkoja vammaisille, jotka olisivat 

halukkaita tekemään työtä. 

 

KD:n valtuutettu: Jari Pulkkinen 

 

Saila Rintee  Pekka Heikkilä 

Mika Koivisto  Hannele Lehto-Laurila 

Merja Niemi  Aarre Lehtonen 

Annika Aaltonen” 

 

 

Päätös Aloite merkittiin pöytäkirjaan ja lähetettiin kaupunginhallitukselle valmistelta-

vaksi. 

 

 

Kaupunginhallitus 18.12.2017 § 423 

 

  ”- - - 

Kaupunginhallitus lähettää - - - valtuutettu Jari Pulkkisen aloitteen koskien 

vammaispalveluiden tuottamia työpalveluja kehitysvammaisille sosiaali- ja 

terveyskeskuksen valmisteltavaksi - - -” 
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Sosiaali- ja terveyspalvelujen lautakunta 14.2.2018 25 §  

 

 ”Tulosyksikön johtaja Katarina Leino 10.1.2018: 

  

Raision ja Ruskon yhteistoiminta-alueella tuotetaan Raision kehitysvamma-

huollon omana toimintana työtoiminnan palvelua Kerttulan toimintakeskus 

Touhulassa. Työtoiminta Touhulassa on alkanut tammikuussa 2017 ja siihen 

on osallistunut kuusi kehitysvammaista asiakasta. Kaikki asiakaspaikat ovat 

olleet täynnä. Työtoimintaa suunnittelee ja toteuttaa vastaava ohjaaja, joka on 

koulutukseltaan sosionomi. 

 

Työtoiminta on kehitysvammaisille lakisääteistä toimintaa (laki kehitysvam-

maisten erityishuollosta 23.6.1977/519 1 luku 2 § 4, työtoiminnan ja asumisen 

järjestäminen sekä muu vastaava yhteiskunnallista sopeutumista edistävä 

toiminta). Työtoiminta on tarkoitettu kehitysvammaiselle henkilölle, joka ei 

suoriudu avotyötoiminnassa, vaan vaatii jatkuvaa päivittäistä ohjaajan läsnä-

oloa ja tukea suoriutuakseen työtehtävistään. Osalla asiakkaista voi olla tuen 

ja avun tarvetta myös mm. liikkumisessa, hygienian hoidossa, kommunikaati-

ossa, toiminnan ohjauksessa, suuntaamisessa ja ylläpitämisessä sekä sosi-

aalisissa - ja tunnetaidoissa. Kehitysvammaisille suunnattu työtoiminta on 

toimintakykyä ylläpitävää ja tarkoituksena on tarjota kehitysvammaiselle mie-

lekästä tekemistä arkeen. Työtoiminnassa voidaan harjaannuttaa taitoja ja 

oppia uusia asioita toistojen kautta. Uusien taitojen oppiminen tukee ja vah-

vistaa itsetuntoa ja antaa positiivisia kokemuksia kehitysvammaiselle henkilöl-

le. 

  

Touhulan työtoiminnassa tehdään pienimuotoisia puu-, ompelu- ja virkkaustöi-

tä, kudotaan kangaspuilla, askarrellaan, leivotaan, siivotaan, pestään pyykkiä 

ja hoidetaan tuetusti omia asioita. Elämänhallintataitoja harjaannutetaan ja 

asiakkaita tuetaan vuorovaikutustaidoissa, arjen hallinnassa, rahan käytössä 

sekä itsensä huolehtimisesta. Työtoiminnassa asiakkailla on oikeus jatkuvaan 

oppimiseen ja opitun asian ylläpitämiseen. Kehitysvammaiset saavat Touhu-

lassa osallistua oman työn suunnitteluun, jolloin hyödynnetään asiakkaan 

omaa osaamista, koulutusta ja mielenkiinnon kohteita. Asiakkaan kanssa teh-

dään kirjalinen sopimus työtoiminnasta, jossa sovitaan mm. käyntipäivistä ja 

työosuusrahasta. 

 

Raision kehitysvammahuollossa tuotetaan työtoimintana myös avotyötoimin-

taa 38 kehitysvammaiselle asiakkaalle. Avotyötoimintaa koordinoi vastaava 

ohjaaja, joka toimii myös Kotikullan päivätoiminnan vastaavan tehtävissä ja 

on koulutukseltaan toimintaterapeutti.  

 

Avotyötoiminta on tarkoitettu kehitysvammaisille henkilöille, jotka kykenevät 

suhteellisen itsenäiseen työskentelyyn ja työskentelyn ylläpitämiseen sekä 

ohjatusti ja toistojen kautta kykenevät omaksumaan uusia työtehtäviä. Avo-

työtoimintaan osallistuvat asiakkaat selviytyvät arjessa osittain itsenäisesti. 
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Avotyötoiminnan tavoite on ylläpitää asiakkaan toimintakykyä ja tarjota arkeen 

mielekästä tekemistä ja tukea arjen struktuuria.  

 

Avotyötoimintaa järjestettäessä kartoitetaan aina asiakaskohtaisesti erilaisia 

yhteistyömahdollisuuksia tarjottujen työpaikkojen suhteen kunnan eri toimijoi-

den ja yritysten kanssa. Raision kehitysvammapalvelut tarjoavat avotyötoi-

minnan paikkoja mm. tehostetun palveluasumisen yksikössä Kotikullassa, 

jossa työskentelee 14 avotyöntekijää. Kotikullassa on tarjolla pesula-, keittiö-, 

ja siivoustöitä sekä avustavaa hoivatyötä ja kiinteistön ulkoalueiden hoitotöitä. 

Tämän lisäksi 24 avotyöntekijää työskentelee kaupungin ulkoalueiden siivous- 

ja kunnossapitotehtävissä, kiinteistöpuolella, viheryksikössä, asuntolan sii-

voustehtävissä, kaupungin keittiöissä, päiväkotien ja esiopetuksen avustavis-

sa tehtävissä ja yksi työntekijä avoimilla työmakkinoilla keittiötehtävissä. 

 

Kaupungin muissa yksiköissä työskentelevät ja avoimilla työmarkkinoilla työs-

kentelevät asiakkaat vaativat oman ohjausresurssin. Työpaikkaohjaajana toi-

mii tehostetun palveluasumisen ohjaaja, jolle avotyönpaikkojen ohjauskäynte-

jä on järjestetty työvuorolistassa noin neljä päivää kuukaudessa. Yhden päi-

vän aikana ohjaaja käy läpi 6 - 8 asiakasta. Lisäksi työpaikkaohjaaja laatii 

työpaikoille ohjeistusta ja koulutusta, tekee kirjallisia töitä, osallistuu kokouk-

siin, perehdyttää avotyöntekijöitä ja ohjeistaa työnantajia mukauttamaan teh-

täviä. Jos avotyöntekijällä ilmaantuu ongelmia avotyössä, työpaikkaohjaaja 

pyrkii ajoissa selvittämään tilanteita ja löytämään ratkaisuja. Ennaltaehkäisy ja 

ennakointi ohjauksessa on erittäin tärkeää, jotta vaikeilta tilanteilta vältytään. 

Työpaikkaohjaaja tuntee asiakkaat ja tietää erityisen tuen tarpeet, joka on 

edellytys sille, että työpaikan perehdytys, ohjeistus ja tehtävien mukauttami-

nen asiakkaan kohdalla yksilöllisesti on mahdollista. 

 

Kehitysvammaisen henkilön työllistyminen avoimille työmarkkinoille on melko 

haastavaa. Mikäli työllistyminen onnistuu, tulee henkilö tarvitsemaan jatkuvaa 

seurantaa ja tukea sekä työpaikka / työantaja työolosuhteiden mukauttamista 

kehitysvammaisen henkilön yksilöllisten kykyjen ja taitojen mukaiseksi. 

Useimmissa tapauksissa mahdollisuuteen päästä avoimilla markkinoilla yri-

tykseen töihin vaikuttaa henkilön kehitysvamman taso ja ohjaajan tuen mää-

räkään ei aina ratkaise tilannetta. Lisäksi kaikilla kehitysvammaisilla asiakkail-

la on itsemääräämisoikeus, joka tulee ottaa huomioon työpaikkaa haettaessa. 

Kaikki kehitysvammaiset eivät ole halunneet yrityksiin töihin, vaikka mahdolli-

suus olisi ollut. Joillekin asiakkaille on tärkeää, että heillä on kavereita työpai-

kalla ja he haluavat mieluummin työskennellä ryhmässä. Edelleen tulee huo-

mioida, että osa kehitysvammaisista asiakkaista on ns. rajapinnan asiakkaita, 

joilla on esimerkiksi kaksoisdiagnoosi, joka luo haasteita avoimille markkinoil-

le siirryttäessä entisestään. Vaikka asiakkaan kehitysvamma olisi lievä, voi 

mielenterveysongelma siihen yhdistettynä tehdä työllistymisestä yrityksiin 

mahdotonta. 

 

Osa asiakkaista voisi hyötyä työllistetyn pitkäaikaistyöttömän opastuksesta ja 

päästä sen avulla yrityksiin avotyötoimintaan ja oppia siellä haastavampia työ-

tehtäviä. Yrityksillä olisi näin pienempi kynnys palkata kehitysvammaista avo-
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työtoimintaan. Tämä vaatisi, että työllistetyllä ohjaajalla olisi jo aikaisempaa 

kokemusta kehitysvammaisten kanssa työskentelystä. Kehitysvammapalve-

luissa on haastavaa löytää tällä hetkellä resurssia perehdyttää sekä uutta 

avotyöpaikkaa, avotyötoiminnan asiakasta, että hänen työllistettyä ohjaajan-

sa. Tavoiteltavaa kuitenkin olisi, että kehitysvammaiset pääsisivät enemmän 

yrityksiin avotyötoimintaan. 

 

Avotyötoiminnan ulkotyöryhmässä on vuonna 2017 aikana ollut yksi työllistet-

ty henkilö kuuden kuukauden ajan avustavissa tehtävissä. Sopimus päättyi 

kesäkuussa, jonka jälkeen haku työllistetystä ohjaajasta on ollut voimassa, 

mutta tehtävään soveltuvaa henkilöä ei ole löytynyt. Raision kaupungin työllis-

tämissuunnitelmassa on kehitysvammahuoltoon budjetoitu 12 kuukauden 

työllisyysraha myös vuodelle 2018. 

 

Kehitysvammaisten henkilöiden kohdalla ammatillinen koulutus ja siihen liitty-

vät harjoittelujaksot sekä työssäoppimisen jaksot tukevat nuoren siirtymistä 

palkkatyöhön. Harjoittelut ja työssäoppiminen eivät kuitenkaan pelkästään rii-

tä jatkuvien muutosten alla olevassa työelämässä, vaan tarvitaan myös muita 

tukikeinoja ja jatkuvaa uravalmennusta sekä suunnittelua ja mukautusta itse 

työpaikoilla, jossa kehitysvammaiset henkilöt työskentelevät. 

 
 

Päätösehdotus Sosiaali- ja terveysjohtaja Juha Sandberg 

 

Sosiaali- ja terveyspalvelujen lautakunta antaa kaupunginhallitukselle ja edel-

leen -valtuustolle edellä olevan valmistelun mukaisen vastauksen valtuutettu 

Pulkkisen tekemään valtuustoaloitteeseen. 

 

 

Päätös Sosiaali- ja terveyspalvelujen lautakunta hyväksyi ehdotuksen yksimielisesti.” 

 

 

Kaupunginhallitus 5.3.2018 74 §  

 

”Päätösehdotus Kaupunginjohtaja Ari Korhonen 

 

Kaupunginhallitus päättää 

 merkitä aloitteeseen annetun vastauksen tiedokseen ja 

 saattaa sen valtuuston tietoon ja esittää valtuustolle, että se toteaa aloit-

teen loppuunkäsitellyksi.  

 

Pöytäkirja tämän asian osalta tarkastetaan heti. 

 

 

Päätös Kaupunginhallitus hyväksyi ehdotuksen yksimielisesti.” 
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Päätösehdotus Kaupunginhallitus 

 

ehdottaa valtuustolle, että valtuusto merkitsee aloitteeseen annetun vastauk-

sen tiedokseen ja toteaa valtuustoaloitteen loppuunkäsitellyksi. 

 

Päätös  

Kaupunginhallituksen tekemä ehdotus hyväksyttiin yksimielisesti. 

 

 

 

 

Tiedoksi   Jari Pulkkinen  
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Kaupunginvaltuusto § 20 23.1.2017 

Tekninen lautakunta § 17 13.2.2018 

Kaupunginhallitus § 75 5.3.2018 

 

 Asianro 204/12.04.02/2017 

§ 42 

Valtuutettu Jarmo Rosaman ym. valtuutettujen aloite koskien lasten ja aikuisten 

yhteisten liikuntapuistojen rakentamista 

 

Päätöshistoria 

 

Kaupunginvaltuusto 23.1.2017 20 §  

 

”Valtuutettu Jarmo Rosama jätti seuraavan aloitteen: 

 

”Raisiossa on paljon lapsille tarkoitettuja erilaisin välinein varustettuja aidattu-

ja leikkipuistoja eri puolilla kaupunkia. 

 

Leikkipuistojen käyttöaste on hyvä, ja niiden laitteita huolletaan säännöllisesti, 

jotta ne olisivat turvallisia lapsille. 

 

Aikuisille, jotka ovat lasten huoltajina näissä leikkipuistoissa, on yleensä va-

rattu penkki, josta voi seurata ja valvoa lasten toimintaa leikkipuistossa. 

 

Ehdotan, että kun puistojen leikkivälineitä uusitaan tai kun leikkipuistoja ra-

kennetaan, niin tehdään niistä kokonaan uudella ajatuksella toimivia leikki- / 

liikuntapuistoja. Kunnostusten yhteydessä leikkipuistoihin hankitaan myös ai-

kuisille sopivia kuntoilulaitteita. Kun rakennetaan kokonaan uusia puistoja, 

niin otetaan jo suunnittelussa huomioon lasten lisäksi myös aikuisten liikun-

nan tarve. Näin saadaan aktivoitua lasten huoltajat parantamaan lihaskunto-

aan ja kestävyyttään samalla kun valvoo lapsiaan. Näin paranee myös oma 

kunto helposti. 

 

Edellytyksenä tälle tietysti on, että aikuisille tarkoitetut kuntoilulaitteet täyttävät 

lasten leikkikentille asetut turvallisuusvaatimukset. 

 

Kallanen-Tikanmaa olisi kokeiluna hyvä paikka tällaiselle lasten ja aikuisten 

yhteiselle liikuntapuistolle, koska alueella ei ole esim. sisäliikuntatiloja, joita 

alueen väestö pystyisi käyttämään. Alueella on jo nyt lasten kannalta toimivia 

hyvässä kunnossa olevia leikkipuistoja. Ehdotankin, että tekninen keskus ja 

liikuntapalvelut yhdessä selvittävät pystyisikö jo nykyisiin toiminnassa oleviin 

lasten leikkipuistoihin lisäämään myös aikuisille tarkoitettuja liikuntaa aktivoi-

via laitteita ja ottaisi asian huomioon ensivuoden talousarvion valmistelussa 

 

Raisiossa 23.1.2017 

 

Jarmo Rosama Kimmo Kosonen Raimo Sulonen 
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Sirpa Ek  Kimmo Nurmi Vesa Parantainen 

Veijo Mikola  Anita Ruusuranta Janne Laulumaa 

Juha Hellsten” 

 

Päätös Aloite merkittiin pöytäkirjaan ja lähetettiin kaupunginhallitukselle valmistelta-

vaksi.” 

 

Kaupunginhallitus 6.2.2017 36 § 

 

”– – Kaupunginhallitus lähettää – – valtuutettu Jarmo Rosaman aloitteen kos-

kien lasten ja aikuisten yhteisten liikuntapuistojen rakentamista teknisen kes-

kuksen ja vapaa-aikalautakunnan valmisteltavaksi – –” 

 

 

Tekninen lautakunta 13.2.2018 17 §  

 

 ”Vs. kaupungininsinööri Marika Nurmikko ja nuoriso- ja liikuntatoimen-

johtaja Reijo Hakorinta 7.2.2018: 

 

Aloite on erittäin kannatettava. Sen toteuttaminen edistää kuntalaisten ulkoi-

lun ja kuntoilun houkuttelevuutta, yleistä hyvinvointia ja mahdollistaa osaltaan 

lapsiperheiden yhteistä vapaa-ajanviettoa. 

 

Kuten aloitteessa todetaan, helpoiten ehdotus on toteutettavissa uusien leik-

kipuistojen rakentamisen yhteydessä, koska pystytään huomioimaan jo suun-

nitteluvaiheessa leikkipuiston vaatima tilavaraus ja riittävät turva-alueet eri 

laitteille ja välineille.  

 

Olemassa oleviin leikkipuistoihin lisävälineiden ja -varusteiden toteuttaminen 

tulisi tehdä niiden peruskorjauksen yhteydessä. Muutoin toteutus voi olla 

haasteellista ja kallista eikä aina edes mahdollista tilan puutteen vuoksi. 

 

Vuoden 2018 aikana voidaan kartoittaa olemassa olevista leikkipuistoista yk-

si, jossa tällainen kokeilu järjestetään. Edellytyksenä on lisäksi, että hanke on 

toteutettavissa kohtuukustannuksin. Ehdotuksen kohteesta ja tarvittavista 

muutoksista tekee liikuntapalvelut, toteuttamisesta vastaa tekninen keskus. 

 

Päätösehdotus Tekninen johtaja Antti Korte 

 

Tekninen lautakunta antaa Jarmo Rosaman ym. valtuustoaloitteeseen edellä 

olevan vastauksen. 

 

Päätös Tekninen lautakunta hyväksyi ehdotuksen yksimielisesti.” 
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Kaupunginhallitus 5.3.2018 75 §  

 

”Päätösehdotus Kaupunginjohtaja Ari Korhonen 

 

Kaupunginhallitus päättää 

 merkitä aloitteeseen annetun vastauksen tiedokseen ja 

 saattaa sen valtuuston tietoon ja esittää valtuustolle, että se toteaa aloit-

teen loppuunkäsitellyksi.  

 

Pöytäkirja tämän asian osalta tarkastetaan heti. 

 

 

Päätös Kaupunginhallitus hyväksyi ehdotuksen yksimielisesti.” 

 

 

 

Päätösehdotus Kaupunginhallitus 

 

ehdottaa valtuustolle, että valtuusto merkitsee aloitteeseen annetun vastauk-

sen tiedokseen ja toteaa valtuustoaloitteen loppuunkäsitellyksi. 

 

Päätös  

Kaupunginhallituksen tekemä ehdotus hyväksyttiin yksimielisesti. 

 

 

 

 

Tiedoksi   Jarmo Rosama  
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 Asianro 406/02.05.05/2018 

§ 43 

Kaupungin lainojen suojaaminen korkoriskeiltä 

 

 

Päätöshistoria 

 

Kaupunginhallitus 19.3.2018 § 98 

 

”Talousjohtaja Anna-Kristiina Järvi 14.3.2018: 

 

Kaupunginvaltuusto on 8.10.2012 § 97 päättänyt edellisen kerran korkoriskien 

suojaamisen periaatteista. Päätöksen mukaisesti kaupunkikonsernin suojaus-

aste nostettiin vaiheittain korkeintaan noin 90 %:in tasolle ja myönnettiin val-

tuutus suojata etukäteen maksimissaan 50 %:a vuosien 2013–2015 arvioidus-

ta lainanottotarpeesta.  

Raision kaupungin lainakanta on tilinpäätöksen 2017 mukaan 59,0 miljoonaa 

euroa ja lainakannan suojausaste on tällä hetkellä noin 52 %. Kaupungin lai-

nat ovat tällä hetkellä pääsääntöisesti sidottu vaihtuvaan korkoon. Vuoden 

2019 aikana korkosuojauksia päättyy niin, että suojausaste tippuu alle 30 

%:iin riippuen lainakannan suuruudesta. 

Kaupunkikonsernilla on lähitulevaisuudessa isoja investointitarpeita ja niiden 

vaikutukset tulevat näkymään konsernin velkarakenteessa. Konserniohjeen 

mukaan kaupungin konserniyhteisöiden tulisi ottaa lainat suoraan kaupungil-

ta. Tämä vähentää tytäryhtiöiden tarvetta suojata lainojaan, vaan tällä tavalla 

kaupunki huolehtii koko konsernilainakannan tarkoituksenmukaisesta suo-

jaamisesta.  

Rahoitus- ja korkomarkkinat ovat olleet edellisten vuosien aikana poikkeuksel-

lisessa tilanteessa monestakin näkökulmasta katsottuna. Lyhyet markkinako-

rot ovat olleet pidemmän aikaa jopa negatiivisia. Markkinatilanne on edelleen 

poikkeuksellinen, mutta suojaamisen kannalta erityisesti pitkät korot ovat läh-

teneet maltilliseen nousuun. Korkoriskien suojaamisen kannalta on otollinen 

aika tehdä ratkaisuja seuraavien vuosien korkoriskien suojaamisen tasosta. 

Korkoriskien hallinnassa voidaan käyttää johdannaissopimuksia, jotka mah-

dollistavat sekä olemassa olevien lainojen korkosidonnaisuuden muuttamisen 

vaihtuvasta korosta kiinteäksi että tulevien korkoriskien suojaamisen ennen 

kuin tarvittava rahoitus tosia-asiallisesti hankitaan. Johdannaissopimus on al-

kuperäisestä lainasta täysin erillinen sopimus.  Korkoriskien hallinnassa voi-

daan käyttää myös kiinteä korkoa. 

Kaupunki ei tavoittele lainojen suojaamiselle tuottoa, vaan haluaa varmistaa 

pitkällä aikavälillä investointien rahoittamisen kohtuullisella korkoriskillä. 

Talousarviossa määritellään vuosittain lainanottovaltuus ja valtuudet talousar-

viovuoden suojaustoimenpiteille.  

Kaupungin velkarakenne ja suojaukset esitellään kokouksessa. 
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Päätösehdotus Kaupunginjohtaja Ari Korhonen 

 

Kaupunginhallitus päättää 

 

1. merkitä tiedokseen selvityksen kaupungin lainojen kokonaistilanteesta ja 

lainojen suojauksista ja 

 

2. ehdottaa valtuustolle, että kaupungin korkosuojauksille asetetaan rajat eli 

vaihteluväli 40 % -80 % suhteessa kunkin vuoden vaihteen korolliseen 

kokonaisvelkaan ja suojausten maturiteetti on enintään 30 vuotta. 

 

Pöytäkirja tämän asian osalta tarkastetaan heti. 

 

 

Päätös Jonni Moislahti ehdotti Markus Maunulan kannattamana, että päätösehdotuk-

sen kohtaa 2. muutetaan siten, että kaupunginhallitus päättää ehdottaa val-

tuustolle, että uusia korkosuojauksia ei enää tehdä. Ehdotus hyväksyttiin yk-

simielisesti. 

 

Kaupunginhallitus päätti yksimielisesti 

 

1. merkitä tiedokseen selvityksen kaupungin lainojen kokonaistilanteesta ja 

lainojen suojauksista ja 

 

2. ehdottaa valtuustolle, että uusia korkosuojauksia ei enää tehdä. 

 

Pöytäkirja tämän asian osalta tarkastetaan heti.” 

 

 

 

Päätösehdotus Kaupunginhallitus 

 

ehdottaa valtuustolle, että uusia korkosuojauksia ei enää tehdä. 

 

Päätös  

Kaupunginhallituksen tekemä ehdotus hyväksyttiin yksimielisesti. 
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 Asianro 943/05.05.00/2017 

§ 44 

Valtuutettu Sari Suomisen ym. valtuutettujen aloite koskien intervallihoidon järjes-

tämispaikan vaihtamista 

 

 

Päätöshistoria 

 

Kaupunginvaltuusto 16.10.2017 176 §  

 

Valtuutettu Sari Suominen jätti seuraavan aloitteen: 

 

”Esitän, että Raision kaupungin tulisi lisätä intervallihoitopaikkojen määrää ja 

intervallijakson järjestämispaikka tulisi vaihtaa nykyisestä sairaalajaksosta 

viihtyisämpään ympäristöön. 

 

lntervallihoitojaksot ovat lyhytaikaishoitoa, joka on tarkoitettu kotona asuville 

vanhuksille ja pitkäaikaissairaille. Kotihoidon asiakkaat viettävät säännöllisin 

väliajoin 1-2 viikon intervallijaksoja Raision terveyskeskussairaalassa. Esitän, 

että intervallijaksot siirrettäisiin takaisin Kerttulin vanhainkotiin, jossa jaksot 

aiemmin järjestettiin. lntervallijaksojen järjestämispaikan tulisi olla viihtyisä ja 

kodikas, eikä sairaala ole sopiva paikka tähän tarkoitukseen. lntervallipaikko-

jen määrää tulisi myös lisätä, sillä omaishoitajilla on lain mukaan oikeus kuu-

kausittaiseen viikon lomaan, jonka intervallijakso mahdollistaa. Sairaalassa 

järjestettävä intervallijakso ei motivoi vanhusta lähtemään intervallihoitoon, ei-

kä omaista pitämään lainmukaista lomaansa. 

 

Raisiossa 16.10.2017 

 

Kaupunginvaltuutettu Sari Suominen (vas.) 

ja Vasemmistoliiton valtuustoryhmä 

 

Juha Jormanainen Aarre Lehtonen 

Eija Nurmi  Emma Lindqvist 

Jyrki Yrttiaho  Helena Viljanen 

Elisa Vuorinen Hannele Lehto-Laurila 

Annika Aaltonen” 

 

 

Päätös Aloite merkittiin pöytäkirjaan ja lähetettiin kaupunginhallitukselle valmistelta-

vaksi. 
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Kaupunginhallitus 30.10.2017 § 357 

 ”- - - 

 Kaupunginhallitus lähettää - - - valtuutettu Sari Suomisen aloitteen koskien 

intervallihoidon järjestämispaikan vaihtamista sosiaali- ja terveyskeskuksen 

valmisteltavaksi, - - -” 

 

Sosiaali- ja terveyspalvelujen lautakunta 24.1.2018 7 §  

 

”Johtava hoitaja Sari Tanninen 16.1.2018: 

 

Kaupunginhallitus on lähettänyt Sari Suomisen ym. valtuutettujen aloitteen 

koskien intervallihoidon järjestämispaikan vaihtamista ja intervallipaikkojen 

määrän lisäämistä. 

 

Raision ja Ruskon yhteistoiminta-alueella tilapäishoitoa eli intervallihoitoa tar-

jotaan pääsääntöisesti omaishoidettaville omaishoitajan lakisääteisten vapaa-

päivien ajaksi. Lisäksi intervallihoitoa voidaan tarjota säännöllisen kotihoidon 

asiakkaille tukemaan kotona asumista. Omaishoitajan lakisääteinen vapaa-

päivä voidaan järjestää myös sijaishoidolla, jossa sijaishoitajana toimivalle 

henkilölle maksetaan toimeksiantosopimuksen mukainen palkkio. Sijaishoita-

jana toimii yleensä omainen tai läheinen. Myös lyhytaikainen perhehoito on 

mahdollinen järjestely vapaiden ajaksi. 

 

Omaishoidon sopimuksen tehneillä omaishoitajilla on oikeus pitää vapaata 

vähintään kaksi vuorokautta kalenterikuukautta kohti tai vähintään kolme vuo-

rokautta kalenterikuukautta kohti, jos omaishoitaja on yhtäjaksoisesti tai vä-

häisin keskeytyksin sidottu hoitoon ympärivuorokautisesti tai jatkuvasti päivit-

täin (Laki omaishoidon tuesta 937/2005). Raisiossa kaikille omaishoidon so-

pimuksen tehneille omaishoitajille myönnetään 36 vapaapäivää vuodessa, jos 

omaishoitaja näin haluaa. Vapaapäiviä voi kerätä pidettäväksi myöhemmin 

pidempänä vapaan jaksona, esimerkiksi viikko (kuluttaa 7 lakisääteistä va-

paapäivää 36 päivästä). Edelliseltä vuodelta kertyneet lakisääteiset vapaat tu-

lee olla pidetty seuraavan vuoden helmikuun loppuun mennessä. Vapaapäiviä 

ei myönnetä etukäteen.  

 

Säännöllisen kotihoidon asiakkaille, jotka hyötyvät intervallijaksoista tai, joiden 

hoitoisuus on vaativaa kotihoidolle, voidaan suositella ajoittain erimittaisia in-

tervallijaksoja. On kuitenkin melko harvinaista, että säännöllisen kotihoidon 

asiakas viettää säännöllisin väliajoin 1–2 viikkoa intervallijaksolla. 

 

Raision ja Ruskon yhteistoiminta-alueella on 12 intervallihoitopaikkaa, joista 

yhdeksän sijaitsee kuntoutusosaston yhteydessä ja kolme Ruskon Maunulla 

tehostetun palveluasumisen yhteydessä. Intervallihoitopaikkoja on tällä het-

kellä sama määrä, kuin oli aikaisemminkin, kun intervalliyksikkö sijaitsi Kerttu-

lakodin yhteydessä. Intervallihoitopaikat ovat olleet riittävät niin Kerttulakodin 

intervallihoidon aikana kuin nytkin. Omaishoitajista osa käyttää intervallihoitoa 

ja osa sijaishoitoa lakisääteisten vapaapäivien aikana. Kaikki omaishoitajat 
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eivät käytä omaishoidon lakisääteisiä päiviä erinäisistä syistä, vaikka heillä 

olisi siihen oikeus.  

 

Huomioitavaa on myös se, että Raision ja Ruskon yhteistoiminta-alueella päi-

väkuntoutusta myönnetään myös omaishoidettaville, jonka avulla omaishoita-

ja saa itselleen omaa aikaa. Päiväkuntoutuspäivät eivät kuluta omaishoidon 

lakisääteisiä vapaapäiviä.  

 

INTERVALLIYKSIKÖN SIIRTO KERTTULAKOTIIN 

 

Kerttulakodin tilojen tämän hetkinen tilanne 

Kerttulakodin tiloissa sijaitsee tällä hetkellä  

– ikäihmisten päiväkuntoutus – toimintoja kaikissa kolmessa kerroksessa 

(koko 3. kerros, puolet 2. kerroksesta ja 1. kerroksessa uusi kuntosali) 

– kotihoidon toimisto – puolet 2. kerroksen tiloista 

– kotihoidon lääkäri–sairaanhoitaja työpari vastaanotto ja muistipoliklinikka 

– osa 1. kerroksesta 

– kotikuntoutus – muistikuntoutus – päihde- ja mielenterveyskuntoutus – 

osa sijaitsee 1. ja osa 2. kerroksessa 

– sosiaalityöntekijä – 1. kerros 

– Lasten päivähoito – suurin osa 1. kerroksesta 

 

Kerttulakodissa on ollut ensimmäisessä kerroksessa vapaata tilaa (entinen 

Mintun ja Kertuntupa), mutta kyseistä tilaa alettiin valmistella lasten päivähoi-

don tilapäiselle toiminnalle vuoden 2017 lopussa. Lasten päivähoito on aloit-

tanut Kerttulakodin tiloissa vuoden 2018 alusta. Lasten päivähoidon tilatarve 

on mahdollisesti 6-(12) kuukautta.  

 

Edellä esitetyn yhteenvetona Kerttulakodin tiloista voi todeta, että Kerttulako-

dissa ei ole vapaata tilaa intervalliyksikön siirtämiseen pois kuntoutusosastol-

ta vuoden 2018 aikana. Raision kaupungilla ei ole osoittaa intervalliyksikön 

toimintaan soveltuvaa tilaa muualta. Myöskään soveltuvan tilan vuokraami-

seen ei ole varauduttu vuoden 2018 talousarviossa.  

 

Intervalliyksikön siirtäminen Kerttulakodin tiloihin on mahdollista aikaisintaan 

vuonna 2019 ja näin ollen yksikön siirtäminen tulisi budjetoida vuoden 2019 

talousarvioon. 

 

Vuosikustannukset, jos intervalliyksikkö siirretään Kerttulakotiin omaksi 

toiminnalliseksi yksiköksi 

 

Jos intervalliyksikkö siirretään omaksi toiminnalliseksi yksiköksi Kerttulakotiin, 

edellyttää se uusien vakanssien perustamista. Alla on kolme eri vaihtoehto-

laskelmaa. Laskelmissa on esitetty toimintakate sekä henkilöstökustannusten 

lisätarve. Lisäksi kustannuksia syntyy materiaalihankinnoista, ostopalveluista 

sekä muista toimintaan ja henkilöstöön liittyvistä kustannuksista. 
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Henkilöstötarvelaskelmat on tehty 9─14 paikkaiselle intervalliyksikölle. Pie-

nemmässäkin yksikössä tarvitaan tietty määrä henkilökuntaa, jotta toiminta 

pystytään toteuttamaan 24/7. Vaihtoehdon 1 voidaan toteuttaa ainoastaan 9 

paikkaisessa intervalliyksikössä ja tällöin on kyse hoivaintervallista, ei kun-

touttavasta intervallista.  

 

TILAT 

Kun Kerttulakodin (entiset Mintun ja Kertuntuvan) tilat vapautuvat lasten päi-

vähoidolta, on tiloissa mahdollista järjestää intervallipalvelua tai tilapäistä 

asumista 14 asiakkaalle. Huoneista 4 on yhden hengen huoneita (13,5 m2) ja 

5 kahden hengen huoneita (17 m2). Lähes jokaisessa huoneessa on oma wc-

tila.  

 

Tilassa on kolme erillistä oleskelutilaa, jotka mahdollistavat yhdessäolon ja 

ruokailun järjestämisen. Siivoukselle, liinavaatteille sekä lääkkeille on omat ti-

lansa. Yksikössä on myös yksi pukuhuone, pesuhuone ja sauna. 

 

Kerttulakodissa ei ole toimivaa hoitajakutsujärjestelmää, mahdollisesti osalle 

asiakkaista tarvittaisiin hälytysranneke. Sen kustannuksista ei olla tässä vai-

heessa selvillä. 

 

Tiloihin tarvitaan ainakin joiltakin osin pientä pintaremonttia, kuten maalausta. 

Tarvitaan arviointi teknisestä keskuksesta. 

 

Lisäksi on huomioitavaa, että sairaalan intervallissa on käytössä kattonosti-

met, jotka mahdollistavat isokokoisten asiakkaiden hoidon. Myös Kerttulako-

din tiloihin tulisi hankkia 1-2 kattonostinta. 

 

Tiloista ja muista palveluista tulee sisäisinä kustannuksina esim. sisäinen 

vuokra, siivous, ICT, henkilöstöhallinnon palvelut, ravitsemuspalvelut (osittain 

vähenee nykyisestä toiminnasta). Sisäiset kustannukset noin 50 000 €. Las-

kelmassa on hyödynnetty vuoden 2014 tilinpäätöstä. 

 

HENKILÖSTÖ JA TOIMINTA 

 

Henkilöstön määrällä ja rakenteella on osittain vaikutusta siihen, millaista pal-

velua intervalliyksikössä voidaan tuottaa. Jos palvelun halutaan olevan virik-

keellistä ja kuntouttavaa tulee siihen panostaa resursoimalla oikea määrä ja 

rakenteeltaan oikeanlainen henkilöstö. Henkilöstömitoituksen suunnittelun 

pohjana on käytetty kolmen viikon jaksoa. 

 

Vaihtoehto 1 

1 sairaanhoitaja 

8 lähihoitajaa (joista 2 siirtona kuntoutusosastolta) 

Tarve 7 uudelle vakanssille 

Mitoitus eri vuoroissa 

─ Arkiaamut (ma-pe) 1 sairaanhoitaja ja 2 lähihoitajaa 

─ Viikonloppuaamuissa 2 lähihoitajaa 
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─ Iltavuoroissa (ma-su) 2 lähihoitajaa 

─ Yövuorossa 1 lähihoitaja 

 

Toimintakate (ulkoiset) 465 000 € (netto). Henkilöstökulujen osalta 395 000 € 

lisäkustannus. 

 

Tällä vaihtoehdolla voidaan tuottaa hoivatasoista intervallia, ei kuntouttavana 

intervallina. Tämän hetkiseen intervalliin verrattuna hoidon turvallisuus heik-

kenee, ei synergiaetua. Kerttulakodissa ei ole muita 24/7 toimivia yksiköitä. 

 

Vaihtoehto 2 

1 sairaanhoitaja 

9 lähihoitajaa (joista 2 siirtona kuntoutusosastolta) 

1 fysioterapeutti 

Tarve 9 uudelle vakanssille 

Mitoitus eri vuoroissa 

─ Kaikissa aamuissa (ma─su) 3 lähihoitajaa ja arkiaamuissa 1 sairaanhoitaja 

─ Iltavuorot (ma-su) – 18 iltavuorossa 2 lähihoitajaa ja 3 iltavuorossa 3 lähihoi-

tajaa  

─ Yövuorossa 1 lähihoitaja 

─ Fysioterapeutti arkipäivisin esimerkiksi 8.30 (9.00)─16.00 (16.30) 

 

Toimintakate (ulkoiset) 546 000 € (netto). Henkilöstökulujen osalta 474 000 € 

lisäkustannus. 

 

Tämän hetkiseen intervalliin verrattuna hoidon turvallisuus heikkenee, ei sy-

nergiaetua. Kerttulakodissa ei ole muita 24/7 toimivia yksiköitä. 

 

Vaihtoehto 3 

1 sairaanhoitaja 

10 lähihoitajaa 

1 fysioterapeutti 

Mitoitus eri vuoroissa 

─ Kaikissa aamuissa (ma─su) 3 lähihoitajaa ja arkiaamuissa 1 sairaanhoitaja 

─ Iltavuoro (ma-su) - 18 iltavuorossa 3 lähihoitajaa ja 3 iltavuorossa 2 lähihoi-

tajaa 

─ Yövuorossa 1 lähihoitaja 

─ Fysioterapeutti arkipäivisin esimerkiksi 8.30 (9.00)─16.00 (16.30) 

 

Toimintakate (ulkoiset) 581 000 € (netto). Henkilöstökulujen osalta 510 000 € 

lisäkustannus. 

 

Tämän hetkiseen intervalliin verrattuna hoidon turvallisuus heikkenee, ei sy-

nergiaetua. Kerttulakodissa ei ole muita 24/7 toimivia yksiköitä. 

 

MATERIAALIKUSTANNUKSET 

Intervallihoito on lyhytaikaista laitoshoitoa, jonka asiakasmaksuun sisältyy asi-

akkaiden lääkkeet. 
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Lääkekustannukset ovat noin 15 000 € - osittain vähenevät nykyisestä toimin-

nasta. 

 

ULKOISTEN PALVELUJEN OSTOT 

Pesulapalvelut henkilökunnan työvaatteet ja asiakkaiden liinavaatteet noin 

10 000 € - osittain kustannukset vähenevät nykyisestä toiminnasta. 

 

MUITA KULUJA 

─ Vuosittaiset kalustorahat – apuväline hankinnat yms. 

─ Vaatteisto 

─ Vuosittaiset koulutusrahat 

─ Laitteiden huollot 

─ Toiminnan uudelleen aloittaminen vaatii joitakin hankintoja/investointeja, 

esimerkiksi kattonosturit, huonekaluja. 

 

Vuoden 2018 talousarviossa myönnettiin lisämääräraha 300 000 € intervalli-

hoidolle, jonka käytöstä päättää lautakunta.  

 
 

Päätösehdotus Sosiaali- ja terveysjohtaja Juha Sandberg 

 

Sosiaali- ja terveyspalvelujen lautakunta antaa kaupunginhallitukselle ja edel-

leen -valtuustolle edellä olevan valmistelun mukaisen vastauksen valtuutettu 

Suomisen tekemään valtuustoaloitteeseen. 

 

 

Päätös Sosiaali- ja terveyspalvelujen lautakunta hyväksyi ehdotuksen yksimielisesti.” 

 

 

Kaupunginhallitus 5.2.2018 § 39 

 

”Päätösehdotus Kaupunginjohtaja Ari Korhonen 

 

Kaupunginhallitus päättää 
 

 merkitä aloitteeseen annetun vastauksen tiedokseen ja 

 saattaa sen valtuuston tietoon ja esittää valtuustolle, että se toteaa aloit-

teen loppuunkäsitellyksi.  

 
Pöytäkirja tämän asian osalta tarkastetaan heti. 

 

 

Päätös Pipsa Allén ehdotti, että asia jätetään pöydälle.  

 

Kaupunginhallitus päätti yksimielisesti jättää asian pöydälle.”  
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Kaupunginhallitus 12.2.2018 53 §  

 

”Päätösehdotus Kaupunginjohtaja Ari Korhonen 

 

Kaupunginhallitus päättää 
 

 merkitä aloitteeseen annetun vastauksen tiedokseen ja 

 saattaa sen valtuuston tietoon ja esittää valtuustolle, että se toteaa aloit-

teen loppuunkäsitellyksi.  

 
Pöytäkirja tämän asian osalta tarkastetaan heti. 
 

 

Päätös Hannele Lehto-Laurila ehdotti Juha Jormanaisen kannattamana, että asia 

palautetaan valmisteluun.  

 

Kaupunginhallitus päätti yksimielisesti palauttaa asian valmisteluun.” 

 

 

Kaupunginhallitus 19.3.2018 § 99 

 

 ”Sosiaali- ja terveysjohtaja Juha Sandberg 15.3.2018: 

 

 Sosiaali- ja terveyspalvelujen lautakunta on käsitellyt intervallihoidon lisämää-

räraha-asiaa 13.3.2018 kokouksessaan. Pykälä on oheismateriaalina. 

 

 

Päätösehdotus Kaupunginjohtaja Ari Korhonen 

 

Kaupunginhallitus päättää 
 

 merkitä aloitteeseen annetun vastauksen tiedokseen ja 

 saattaa sen valtuuston tietoon ja esittää valtuustolle, että se toteaa aloit-

teen loppuunkäsitellyksi.  

 
Pöytäkirja tämän asian osalta tarkastetaan heti. 

 

 

Päätös Kaupunginhallitus hyväksyi ehdotuksen yksimielisesti.” 

 

 

Oheismateriaali  1 Sosiaali- ja terveyspalvelujen lautakunta 13.3.2018 § 43 

 

 

Päätösehdotus Kaupunginhallitus 

 

ehdottaa valtuustolle, että valtuusto merkitsee aloitteeseen annetun vastauk-

sen tiedokseen ja toteaa valtuustoaloitteen loppuunkäsitellyksi. 
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Päätös  

Kaupunginhallituksen tekemä ehdotus hyväksyttiin yksimielisesti. 

 

 

 

Tiedoksi   Sari Suominen  
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 Asianro 819/06.00.00/2017 

§ 45 

Valtuutettu Sari Suomisen ym. valtuutettujen aloite koskien yhden hengen liikku-

van päivystysyksikön perustamista 

 

 

Päätöshistoria 

 

Kaupunginvaltuusto 4.9.2017 150 §  

 

 Valtuutettu Sari Suominen jätti seuraavan aloitteen: 

 

”Esitämme, että Raisioon perustetaan ympärivuorokautinen yhden hengen 

liikkuva päivystysyksikkö, jolla on lääkkeenmääräysoikeus ja yhteys akuutti-

osaston lääkäriin. Vastaava liikkuva yksikkö on käytössä Lappeenrannassa, 

jossa uudistus on otettu hyvin vastaan ja mallia ollaan laajentamassa Mikke-

liin. Mielestämme liikkuva päivystysyksikkö on tarpeellinen, sillä yhteispäivys-

tys on ruuhkautunut ja potilaat joutuvat odottamaan yhteispäivystyksessä hoi-

toa pitkiä aikoja. 

 

Yhden hengen liikkuva päivystysyksikkö tarjoaisi päivystyksellistä hoitoa poti-

laiden kotona ilman ambulanssikuljetusta tai käyntiä yhteispäivystyksessä. 

Tämä vähentäisi osaltaan yhteispäivystyksen kuormitusta, kun ei-kiireelliset 

potilaat hoidettaisiin kotona. Yksikön potilaita olisivat mm. vanhukset ja lapsi-

perheet. Potilaat valikoituisivat yhteispäivystykseen tulleiden soittojen perus-

teella, josta ei-kiireellisten potilaiden soitot ohjattaisiin suoraan päivystysyk-

sikköön. Apua tarjottaisiin virtsatieinfektioiden, korvatulehdusten ja silmätu-

lehdusten kaltaisiin vaivoihin, joiden takia potilas ei tarvitse erikoissairaanhoi-

don käyntiä. Kiertävän päivystysyksikön hoitajalla olisi mahdollisuus testata 

potilaan luona tulehdusarvojen ja EKG:n kaltaisia tutkimuksia. 

 

Raisiossa 4.9.2017 

 

Kaupunginvaltuutettu Sari Suominen (vas.) ja Vasemmiston valtuustoryhmä 

 

Pekka Närhinen Aarre Lehtonen 

Eija Nurmi  Emma Lindqvist 

Jyrki Yrttiaho” 

 

Päätös  

Aloite merkittiin pöytäkirjaan ja lähetettiin kaupunginhallitukselle valmistelta-

vaksi. 
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Kaupunginhallitus 18.9.2017 § 299 

 

 ”- - - 

 Kaupunginhallitus lähettää - - - valtuutettu Sari Suomisen aloitteen koskien 

yhden hengen liikkuvan päivystysyksikön perustamista sosiaali- ja terveys-

keskuksen valmisteltavaksi, - - -” 

   

Sosiaali- ja terveyspalvelujen lautakunta 13.3.2018 § 42 

 

 ”Johtava ylilääkäri Arto Raassina: 

 

Aloitteessa ehdotetaan, että Raisioon perustetaan ympärivuorokautinen yh-

den hengen liikkuva päivystysyksikkö, jolla on lääkkeenmääräysoikeus ja yh-

teys akuuttiosaston lääkäriin. Aloitteessa viitataan Lappeenrannan käytän-

töön. Ilmeisesti tässä aloitteessa tarkoitetaan Eksoten kuntayhtymän maa-

kunnallisen päivystyksen yhteydessä olevaa yhden hengen liikkuvaa päivys-

tysyksikköä. Se toimii ensihoidon kenttäjohtajan alaisuudessa ja sillä on mah-

dollisuus konsultoida päivystyksen lääkäriä.  

 

Raision terveyskeskuksessa on päivystys toiminnassa virka-aikana arkipäivi-

sin. Tällöin kaikki kiireellistä hoitoa tarvitsevat potilaan pystytään hoitamaan 

terveysasemalla, jossa on myös yksi lääkkeen määräysoikeuden omaava sai-

raanhoitaja. Aloitteessa mainittu akuuttiosaston lääkäri toimii myös vain virka-

aikana. Muuna aikana kaikki päivystystoiminta on sairaanhoitopiirin T-

sairaalan yhteispäivystyksessä.  

 

Aloitteessa mainittua toimintamallia ei ole muualla käytössä. Lääkkeenmää-

räämisoikeus on vain sairaanhoitajalla, joka on suorittanut toimintaan vaadit-

tavan lisäkoulutuksen. Aloitteessa mainitaan mm. korvatulehduksen hoito, jo-

ta ei sairaanhoitaja voi hoitaa, vaan tarvitaan lääkärin tutkimus ja lääkemää-

räys.  

 

Tällainen toiminta vaatii riittävää väestöpohjaa ja taustatukea. Virka-ajan ul-

kopuolella Raision sosiaali- ja terveyskeskuksella ei ole tällaisen toiminnan 

tarvitsemaa taustatuen resurssia. Malli on luotu yhteispäivystykseen, josta 

vastaa Varsinais-Suomen sairaanhoitopiiri ja sen osana Ensihoidon ja päivys-

tyksen liikelaitos (EPLL).  

 

Ensihoidon ja päivystyksen liikelaitos on lähdössä kokeilemaan ko. mallia. 

Kokeilun tuloksien perusteella suunnitellaan jatko. Ohessa ote EPLL johto-

kunnan pöytäkirjasta 30.1.2018:  

 

”Toimitusjohtaja Sirpa Rantanen 

 

Kansalaisten avuntarve on viimeisten vuosien aikana kasvanut monella eri ta-

valla arvioituna. Terveydenhuollossa on kiinnitetty huomiota ensihoitotehtä-

vien ja päivystyskäyntien lukumäärän jatkuvaan kasvuun, ja vastaavasti van-

hus- ja sosiaalipalveluiden tarve on lisääntynyt. Samalla on kiinnitetty huomio-
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ta siihen, että ensihoidon potilaista 30 – 40 % ei tarvitse kuljetusta sairaalaan 

vaan yleistä ohjausta ja neuvontaa tai potilas voidaan hoitaa kohteessa. Tä-

mä kehitys on johtanut siihen, että sekä sosiaali- että terveydenhuollon laki-

sääteisten tehtävien menestyksekäs hoitaminen on vaarantunut ja on synty-

nyt tarve lisäresursoinnille. 

 

Tämän epäsuhdan korjaamiseksi on Suomessa aloitettu erilaisia hankkeita. 

Kaikkia hankkeita yhdistää se seikka, että viranomaiset ovat pyrkineet tuotta-

maan palveluja hyödyntäen kaikkia käytettävissä olevia yhteiskunnan resurs-

seja hallinnollisista raja-aidoista välittämättä, jolloin veronmaksajan näkökul-

masta syntyy säästöä. Tavanomaisesti nämä hankkeet on toteutettu siten, et-

tä ensihoitoyksiköiden (ambulanssien) toimenkuvaa on laajennettu perintei-

sen ensihoitopalvelun ulkopuolelle. Yksi menestyksekkäimmistä hankkeista 

on toteutettu Eksotessa, jossa ensihoito, tehostettu kotisairaanhoito ja päivys-

tys on lopulta yhdistetty samaan hallinnolliseen yksikköön. 

 

Usealta taholta on oltu yhteydessä Ensihoidon ja päivystyksen liikelaitokseen 

ja tiedusteltu, voisiko liikelaitos laajentaa toimintaansa Eksoten mallin mukai-

sesti ja tarjota tukea kotisairaanhoidon, vanhuspalveluiden ja sosiaalitoimen 

tehtävien hoidossa. 

 

EPLL:ssä on suunniteltu alkuun kokeilujaksoa liikkuvan yksikön suhteen. Aja-

tus on, että kokeilujakso aloitettaisiin mahdollisimman nopeasti kevään aika-

na, että siitä saatuja kokemuksia voisi hyödyntää ensi vuoden toiminta- ja ta-

loussuunnittelussa. Kokeilujakson tavoitteena on kehittää Turkuun uudenlai-

nen liikkuva palveluyksikkö, joka tukee nykyistä palvelujärjestelmää sekä ke-

hittää liikkuvia sote-palveluja yhteistyössä Turun kaupungin kanssa.  

 

Kokeilujakson aikana kerätään tietoa yksikön tehtävistä, potilaista ja henkilös-

tön osaamisvaateista sekä samalla pyritään selvittämään pystytäänkö tällä 

toiminnalla vähentämään painetta lisätä ensihoitoyksiköiden määrää ja/tai vä-

hentääkö tämä potilaan ohjautumista päivystykseen ja sitä kautta mahdolli-

sesti sairaalahoitoon.  

 

Kokeilujakson henkilöstömenojen kuukausikustannukseksi on arvioitu noin 8 

300 euroa. Autona voidaan käyttää ensihoidon vanhaa vara-autoa, joten siitä 

ei olisi muita kustannuksia, kuin polttoainekulut jakson aikana. Kokeilujakson 

pituudeksi on arvioitu alkuun 4 – 6 kk. Rahoitusta hankkeelle on haettu kon-

sernin sote-rahoituksesta onnistumatta. Tällä hetkellä pyrimme erilaisin työ-

vuoro- ja sijaisjärjestelyin toteuttamaan kokeilua niin, että pääsisimme kus-

tannuksissa alle tuon suunnitelman. Taloussuunnittelijan kanssa on rahoitusta 

selvitetty ja ensihoidon palveluiden ostoista pystymme kokeilua rahoittamaan. 

Tämä voi vaatia käyttötaloussuunnitelmaan muutosta, mutta ennen sitä, kat-

somme kustannusten todellisen tilanteen kokeilujakson suunnitelman tarken-

tuessa. 

 

Toimitusjohtajan päätösesitys 
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Johtokunta merkitsee tiedokseen suunnitelman liikkuvan yksikön kokeilujak-

sosta. 

 

Päätös  Päätösesitys hyväksyttiin. ” 

 

 

Päätösehdotus Sosiaali- ja terveysjohtaja Juha Sandberg 

 

Sosiaali- ja terveyspalvelujen lautakunta antaa kaupunginhallitukselle ja edel-

leen -valtuustolle edellä olevan valmistelun mukaisen vastauksen valtuutettu 

Suomisen tekemään valtuustoaloitteeseen. 

 

Pöytäkirja tarkastetaan tämän asian osalta kokouksessa. 

 

 

Päätös Sosiaali- ja terveyspalvelujen lautakunta hyväksyi ehdotuksen yksimielisesti. 

 

Pöytäkirja tarkastettiin tämän asian osalta kokouksessa.” 

 

 

Kaupunginhallitus 19.3.2018 § 100 

 

”Päätösehdotus Kaupunginjohtaja Ari Korhonen 

 

Kaupunginhallitus päättää 
 

 merkitä aloitteeseen annetun vastauksen tiedokseen ja 

 saattaa sen valtuuston tietoon ja esittää valtuustolle, että se toteaa aloit-

teen loppuunkäsitellyksi.  

 
Pöytäkirja tämän asian osalta tarkastetaan heti. 

 

 

Päätös Kaupunginhallitus hyväksyi ehdotuksen yksimielisesti.” 

 

 

 

Päätösehdotus Kaupunginhallitus 

 

ehdottaa valtuustolle, että valtuusto merkitsee aloitteeseen annetun vastauk-

sen tiedokseen ja toteaa valtuustoaloitteen loppuunkäsitellyksi. 

 

Päätös  

Kaupunginhallituksen tekemä ehdotus hyväksyttiin yksimielisesti. 

 

 

Tiedoksi   Sari Suominen  
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 Asianro 1031/12.01.03/2017 

§ 46 

Valtuutettu Jukka Rantalan ym. valtuutettujen aloite koskien aamupäivätoiminnan 

järjestämistä Raisiossa 

 

 

Päätöshistoria 

 

Kaupunginvaltuusto 13.11.2017 192 §  

 

Valtuutettu Jukka Rantala jätti seuraavan aloitteen: 

 

”Varsinais-Suomen talous on voimakkaassa kasvussa ja tilanne työmarkki-

noilla on parantunut merkittävästi. Arvioiden mukaan uusia työpaikkoja syntyy 

seuraavien kolmen vuoden aikana yli kymmenentuhatta. Vuoro- ja epäsään-

nöllistä työtä tekevien vanhempien määrä nousee ja erityisesti monien pien-

ten koululaisten vanhemmat joutuvat miettimään, miten eka- ja tokaluokkalai-

set selviytyvät aamulla yksin kouluun. 

 

Useassa naapurikunnassa järjestetään aamupäivätoimintaa lapsille, mutta 

Raisiossa aamupäivätoiminnan järjestäminen riippuu koulun rehtorista.  

 

Esitän, että Raision kaupunki selvittää aamupäivätoiminnan tarpeen eka- ja 

tokaluokkalaisille lapsille lisäämällä peruskouluun ilmoittautumislomakkee-

seen kohdan, jossa vanhemmat voivat kertoa perheensä tilanteesta ja aamu-

päivätoiminnan tarpeesta. Kysely tulee kohdistaa myös nyt ekaluokalla ole-

vien lasten vanhemmille. 

 

Mikäli selvityksen perusteella todetaan aamupäivätoiminnan tarpeen olevan 

suurempi kuin nykyiset resurssit mahdollistavat, niin valtuusto edellyttää sivis-

tysvirastoa valmistelemaan esityksen toiminnan järjestämisestä ja siihen tar-

vittavasta määrärahasta valtuuston käsiteltäväksi niin, että aamupäivätoiminta 

voidaan aloittaa uuden lukuvuoden alkaessa elokuussa 2018. On tärkeätä 

turvata kaikkien eka- ja tokaluokkalaisten raisiolaisperheiden mahdollisuus 

saada aamupäivätoimintaa omasta lähikoulusta, mikäli vanhempien työajat si-

tä edellyttävät. 

 

Raisiossa 13.11.2017 

 

Keskustan valtuustoryhmä 

 

Jukka Rantala Merja Niemi 

Erkki Haavisto Elisa Vuorinen” 

 

 

Päätös Aloite merkittiin pöytäkirjaan ja lähetettiin kaupunginhallitukselle valmistelta-

vaksi. 
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Kaupunginhallitus 27.11.2017 § 381 

 

”--- 

Kaupunginhallitus lähettää---valtuutettu Jukka Rantalan aloitteen koskien aa-

mupäivätoiminnan järjestämistä Raisiossa sivistyskeskuksen valmisteltavaksi-

--” 

 

Sivistyslautakunta 14.3.2018 § 26 

 

”Sivistysjohtaja Juha-Pekka Lehmus 8.3.2018: 

 

Aamu- ja iltapäivätoiminnalla tarkoitetaan perusopetuslain mukaista perus-

opetuksen oppilaille suunnattua ohjattua toimintaa, jonka kokonaisuudesta 

kunta vastaa. Perusopetuksen järjestämän aamu- ja iltapäivätoiminnan lähtö-

kohdat tulevat kaikilta osin perustua opetushallituksen valtakunnallisiin perus-

teisiin. 

 

Aamu- ja iltapäivätoiminnan järjestämisen yhteiskunnallisena lähtökohtana on 

turvallisen kasvuympäristön tarjoaminen lapselle. Toiminnan keskeisenä tar-

koituksena on tukea lapsen kasvua ja kehitystä sekä tukea myös perhettä ja 

koulua niiden kasvatustehtävässä. 

 

Aamu- ja iltapäivätoiminnan valtakunnallisissa perusteissa linjataan, että aa-

mu- ja iltapäivätoiminnan tarkoitus on pyrkiä vähentämään lasten yksinäistä 

aikaa ilman turvallisen aikuisen läsnäoloa ja ohjausta ennen ja jälkeen koulu-

päivän. Toiminnan järjestämiseen liittyvien ratkaisujen, toimintatapojen ja toi-

mintaympäristön tulee tukea asetettujen tavoitteiden saavuttamista. 

 

Sivistyskeskus on valmistellut perusopetuksen järjestämän aamu- ja iltapäivä-

toiminnan paikallisten perusteiden muuttamista niin, että ne vastaavat jatkos-

sa aiempaa paremmin valtakunnallisessa perusteissa asetettuja tavoitteita. 

Valtuutettu Jukka Rantalan tekemän aloite aamupäivätoiminnan järjestämi-

sestä kaikille Raision perusopetuksen vuosiluokkien 1-2 oppilaille on myös 

hyvin linjassa toiminnan valtakunnallisten perusteiden kanssa. 

 

Sivistyskeskuksen esityksen mukaan aamu- ja iltapäivätoimintaan otetaan 

jatkossa mukaan kaikki ne vuosiluokkien 1-2 oppilaat, jotka on ilmoitettu mu-

kaan toimintaan kunkin toimintakauden määräaikaan mennessä. Kaupunki 

järjestää aamu- ja iltapäivätoimintaa myös niille vuosiluokkien 3-6 oppilaille, 

joilla on siihen tuen tarpeesta johtuva perusopetuslain mukainen oikeus. 

 

Kaikki perusopetuksen aamu- ja iltapäivätoimintaa järjestävät koulut noudat-

tavat jatkossa samoja paikallisessa toimintasuunnitelmassa ilmoitettuja toi-

minta-aikoja. Sivistyskeskuksen esityksen mukaan aamu- ja iltapäivätoimin-

nan toiminta-ajat olisivat elokuusta 2018 alkaen klo 8-16. Kyseinen toiminta-

aika koskee lautakunnan hyväksymiä virallisia koulupäiviä. 
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Aamu- ja iltapäivätoimintaan esitettävien muutosten taloudellista vaikutusta 

on mahdollista arvioida sen jälkeen, kun seuraavan toimintakauden ilmoittau-

tuminen on päättynyt. Ilmoittautuminen lukuvuodelle 2018-2019 päättyy maa-

liskuun loppuun mennessä. 

 

 

Päätösehdotus Sivistysjohtaja Juha-Pekka Lehmus 

 

Sivistyslautakunta päättää 

 

antaa kaupunginhallitukselle ja -valtuustolle yllä olevan vastauksen valtuusto-

aloitteeseen. 

 

Pöytäkirja tämän asian osalta tarkastetaan heti. 

 

 

Päätös Sivistyslautakunta hyväksyi ehdotuksen yksimielisesti.” 

 

 

Kaupunginhallitus 19.3.2018 § 101 

 

”Päätösehdotus Kaupunginjohtaja Ari Korhonen 

 

Kaupunginhallitus päättää 
 

 merkitä aloitteeseen annetun vastauksen tiedokseen ja 

 saattaa sen valtuuston tietoon ja esittää valtuustolle, että se toteaa aloit-

teen loppuunkäsitellyksi.  

 
Pöytäkirja tämän asian osalta tarkastetaan heti. 

 

 

Päätös Kaupunginhallitus hyväksyi ehdotuksen yksimielisesti.” 

 

 

 

Päätösehdotus Kaupunginhallitus 

 

ehdottaa valtuustolle, että valtuusto merkitsee aloitteeseen annetun vastauk-

sen tiedokseen ja toteaa valtuustoaloitteen loppuunkäsitellyksi. 

 

Päätös  

Kaupunginhallituksen tekemä ehdotus hyväksyttiin yksimielisesti. 

 

 

 

Tiedoksi   Jukka Rantala  
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 Asianro 393/11.05.02/2017 

§ 47 

Valtuutettu Saila Rinteen ym. valtuutettujen aloite koskien metsänhakkuujätteiden 

hyödyntämistä 

 

 

Päätöshistoria 

 

Kaupunginvaltuusto 13.3.2017 44 §  

 

 ”Valtuutettu Saila Rintee jätti seuraavan aloitteen: 

 

”Metsänhakkuujätteiden hyödyntäminen 

 

Kaupungin metsänhoitotoimien jälkeen metsiin jää runsaasti puutavaraa, jota 

kaupunkilaiset voisivat hyödyntää takkapuina tai saunan lämmityksessä. 

Asukkaat eivät kuitenkaan uskalla omin luvin mennä metsään keräämään it-

selleen puuta. Jos käyttökelpoista hakkuujätettä saisi luvallisesti hakea 

omaan käyttöön, hakatut ja hoidetut metsät tulisivat siistimmiksi ja helppokul-

kuisiksi, jolloin myös marjojen ja sienten poimiminen olisi mahdollista. 

 

Esitän, että kaupungin nettisivuilla tiedotetaan asukkaille aina, kun on sallittua 

mennä omatoimisesti keräämään metsiin jäänyttä polttopuuksi kelpaavaa 

hakkuujätettä. 

 

13.3.2017 

 

Saila Rintee Raimo Sulonen 

Jarmo Rosama Helena Sukari 

Kimmo Kosonen Pekka Närhinen 

Mika Koivisto” 

 

Päätös Aloite merkittiin pöytäkirjaan ja lähetettiin kaupunginhallitukselle valmistelta-

vaksi.” 

 

Kaupunginhallitus 27.3.2017 87 § 

 

”– – Kaupunginhallitus lähettää – – valtuutettu Saila Rinteen aloitteen koskien 

metsänhakkuujätteiden hyödyntämistä teknisen keskuksen valmisteltavaksi – 

–” 

 

Tekninen lautakunta 6.3.2018 33 §  

 

”Tekninen johtaja Antti Korte 1.3.2018: 

 

Raision lähimetsistä huolehditaan suorittamalla määrävälein metsänhoidollisia 

harvennushakkuita. Hakkuiden yhteydessä saatava puut myydään joko tukki-
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puiksi, kuitupuuksi tai polttopuuksi. Oksat ja ohuemmat rangat haketetaan 

polttoaineeksi. Näiden lisäksi metsään jää usein puuainesta, jota kuntalaiset 

voivat käyttää polttopuuna omissa takoissa tai uuneissa. 

 

Tällaisen polttopuun kerääminen on ollut sallittua tähänkin asti, mutta tiedot-

taminen asian suhteen on ollut vaatimatonta. Hakkuita suoritetaan pitkin vuot-

ta eri aikoihin sekä erilaisessa laajuudessa ja ihan jokaisen hakkuun osalta 

vahva tiedottaminen on vaikeaa. Isompien harvennushakkuiden suorittami-

sesta ilmoitetaan aina etukäteen alueen asukkaille. Tässä samassa yhtey-

dessä voidaan myös kertoa mahdollisuudesta polttopuun hakemiseen ja ker-

rotaan missä vaiheessa puuta on noudettavissa ja millaisia pelisääntöjä tulee 

noudattaa. Esimerkiksi hakkuutyömaan ollessa kesken, ei ole mahdollista tul-

la keräämään puuta. 

 

Päätösehdotus Tekninen johtaja Antti Korte 

 

Tekninen lautakunta antaa Saila Rinteen ym. valtuustoaloitteeseen edellä 

olevan vastauksen. 

 

 

Päätös Tekninen lautakunta hyväksyi ehdotuksen yksimielisesti.” 

 

 

Kaupunginhallitus 19.3.2018 § 102 

 

”Päätösehdotus Kaupunginjohtaja Ari Korhonen 

 

Kaupunginhallitus päättää 
 

 merkitä aloitteeseen annetun vastauksen tiedokseen ja 

 saattaa sen valtuuston tietoon ja esittää valtuustolle, että se toteaa aloit-

teen loppuunkäsitellyksi.  

 
Pöytäkirja tämän asian osalta tarkastetaan heti. 
 

 

Päätös Saila Rintee ehdotti Hannele Lehto-Laurilan kannattamana valtuustoaloitteen 

vastaukseen lisättäväksi, että kaupunginhallitus velvoittaa teknisen keskuksen 

tiedottamaan verkkosivuilla aina, kun metsiin jäänyttä polttopuuksi kelpaavaa 

hakkuujätettä saa hakea. Ehdotus hyväksyttiin yksimielisesti. 

 

Kaupunginhallitus päätti yksimielisesti 

 

- merkitä aloitteeseen annetun vastauksen tiedokseen ja 

- saattaa sen valtuuston tietoon ja esittää valtuustolle, että se toteaa 

aloitteen loppuunkäsitellyksi.  

  

Pöytäkirja tämän asian osalta tarkastetaan heti.” 
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Päätösehdotus Kaupunginhallitus 

 

ehdottaa valtuustolle, että valtuusto merkitsee aloitteeseen annetun vastauk-

sen tiedokseen ja toteaa valtuustoaloitteen loppuunkäsitellyksi. 

 

Päätös  

Kaupunginhallituksen tekemä ehdotus hyväksyttiin yksimielisesti. 

 

 

 

 

Tiedoksi   Saila Rintee  
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 Asianro 394/07.02.01/2017 

§ 48 

Valtuutettu Jarmo Rosaman ym. valtuutettujen aloite koskien myymättömien oma-

kotitonttien markkinointia 

 

 

Päätöshistoria 

 

Kaupunginvaltuusto 13.3.2017 45 §  

 

 ”Valtuutettu Jarmo Rosama jätti seuraavan aloitteen: 

 

”Kysymys on myymättömien omakotitonttien markkinoinnista. Raisio on hieno 

paikka asua, täällä on kaikki palvelut lähellä ja joukkoliikenne toimii myös hy-

vin. Työpaikkoja on tarjolla ja kompaktin Raision ansiosta ne ovat lähellä ja li-

säksi opiskelumahdollisuudet ovat hyvät. 

 

Jostain syystä Raision ei kuitenkaan katsota olevan vetovoimainen asuinpaik-

ka. Emme näin ole onnistuneet poistamaan negatiivista imagoa, joka vaikut-

taa ihmisten päätöksiin muuttaa Raisioon. Olen ollut monta kertaa esittele-

mässä kaupungin tontteja "Asuminen ja rakentaminen" -messuilla. Siellä on 

minulla tietysti ollut myös mahdollisuus tutustua muiden kuntien osastoihin ja 

sitä kautta saada niistä ideoita mainostamiseen. 

 

Ehdotankin, että Raision kaikki ne asuntoalueet, joissa on myymättömiä tont-

teja ilmakuvataan kevytkopterilla, jolloin tonteista kiinnostunut saisi heti käsi-

tyksen siitä, minkälaisesta alueesta on kyse. Esittelyvideot voisi linkittää suo-

raan kaupungin sivuille. Uskon, että näin saisimme parannettua ihmisten mie-

likuvaa Raisiosta, koska meillä on tälläkin hetkellä erittäin hienoja asuinaluei-

ta. Meidän täytyy vain tuoda ne paremmin esille ja näin ihmisten tietoisuu-

teen. 

 

Raisiossa 13.3.2017 

 

Jarmo Rosama Mika Koivisto 

Kimmo Kosonen Saila Rintee 

Sirpa Ek  Anita Ruusuranta 

Kari Vastamäki Raimo Sulonen 

Teuvo Helenius Anneli Kivijärvi 

Vesa Parantainen Hannele Lehto-Laurila 

Janne Laulumaa Juha Hellstén 

Veijo Mikola  Helena Sukari” 

 

Päätös Aloite merkittiin pöytäkirjaan ja lähetettiin kaupunginhallitukselle valmistelta-

vaksi. 
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Pöytäkirjaan merkittiin, että valtuutettu Pekka Närhinen poistui kokouksesta 

tämän asian käsittelyn aikana klo 19.52.” 

 

Kaupunginhallitus 27.3.2017 87 § 

 

”– – Kaupunginhallitus lähettää – – valtuutettu Jarmo Rosaman aloitteen kos-

kien myymättömien omakotitonttien markkinointia teknisen keskuksen valmis-

teltavaksi. – –” 

 

 

Tekninen lautakunta 6.3.2018 34 §  

 

 ”Maankäyttöpäällikkö Outi Pekkala 22.2.2018: 

 

Kaupungilla on tällä hetkellä vapaana kaikkiaan 39 tonttia ja huhtikuussa tulee 

tarjouskilpailuun Kuuanlaakson ja Meri-Nuorikkalan uudet tontit, joita on kaik-

kiaan 27 kpl. 

 

Maankäyttöpalvelut avustaa viestintäpäällikköä tonttien markkinoinnissa. Vii-

meisen vuoden sisällä on tonttien markkinointia tehostettu yhteistyössä vies-

tintäpäällikön kanssa mm: 

- kotisivuille on lisätty kuvia vapaista tonttialueista ja näin pyritty lisää-

mään positiivista mielikuvaa alueesta 

- kotisivuille on luotu omat karttapalvelut, josta saa havainnollisemmin 

tietoa kustakin tontista 

- on oltu edelleenkin esillä Sisustaminen ja Rakentaminen -messuilla ja 

muutoinkin pyritty markkinoinnissa tuomaan esille Raisiota miellyttä-

vänä asuinympäristönä 

- vuoden 2018 helmikuussa avattiin Rakentajan Raisio -nettisivut, joiden 

kautta tonttia etsivän ja rakentajan on helpompi löytää hakemaansa 

tietoa ja sivuja on tarkoitus täydentää jatkossa.  

 

Viime kesän aikana kuvattiin pienoiskopterilla Raision puistoalueita ja kuvaus-

ta on tarkoitus laajentaa ensi kesän aikana koskemaan myös tontteja. Tätä 

materiaalia liitetään Rakentajan Raisio -nettisivuille. 

 

Maankäyttöpalvelut omalta osaltaan pitää aloitetta kannatettavana. 
 

 

Päätösehdotus Tekninen johtaja Antti Korte 

 

Tekninen lautakunta antaa Jarmo Rosaman ym. valtuustoaloitteeseen edellä 

olevan vastauksen. 

 

 

Päätös Tekninen lautakunta hyväksyi ehdotuksen yksimielisesti.” 
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Kaupunginhallitus 19.3.2018 § 103 

 

”Päätösehdotus Kaupunginjohtaja Ari Korhonen 

 

Kaupunginhallitus päättää 
 

 merkitä aloitteeseen annetun vastauksen tiedokseen ja 

 saattaa sen valtuuston tietoon ja esittää valtuustolle, että se toteaa aloit-

teen loppuunkäsitellyksi.  

 
Pöytäkirja tämän asian osalta tarkastetaan heti. 

 

 

Päätös Kaupunginhallitus hyväksyi ehdotuksen yksimielisesti.” 

 

 

 

Päätösehdotus Kaupunginhallitus 

 

ehdottaa valtuustolle, että valtuusto merkitsee aloitteeseen annetun vastauk-

sen tiedokseen ja toteaa valtuustoaloitteen loppuunkäsitellyksi. 

 

Päätös  

Kaupunginhallituksen tekemä ehdotus hyväksyttiin yksimielisesti. 

 

 

 

 

Tiedoksi   Jarmo Rosama  

 

 
 



Raision kaupunki Pöytäkirja   39 (61) 
   

   

Kaupunginvaltuusto 26.03.2018  

 

 Asianro 206/08.00.00/2018 

§ 49 

Valtuutettu Susanna Mäntysaaren ym. valtuutettujen aloite koskien uuden liiken-

neturvallisuusselvityksen laatimista 

 

 

Päätöshistoria 

 

Kaupunginvaltuusto 29.1.2018 20 §  

 

”Valtuutettu Susanna Mäntysaari jätti seuraavan aloitteen: 

 

”Raision kaupungille on laadittu liikenneturvallisuusselvitys. Siinä on kartoitet-

tu liikenteen tilanne ja sen kehittämistarpeet. Raisiossa autoliikenne on kes-

kimääräistä vilkkaampaa ja minusta selvitys onkin ollut erittäin hyvä indikaat-

tori liikenteen tilanteesta ja sen avulla on myös ollut helpompi nähdä ongel-

mien aluekohtaiset painopisteet sekä puuttua niihin. Raision liikenneturvalli-

suusselvitys on vuodelta 2011. Tämän jälkeen Raisiossa on tapahtunut paljon 

muutoksia; liikenne on kasvanut ja kokonaan uusia alueita on noussut sen 

jälkeen kaupunkiimme. Nämä ovat johtaneet tilanteeseen, jossa emme enää 

voi tulkita vanhoja tilastoja. Liikenneturvallisuuden parantamiseksi on nyt aika 

päivittää liikenneturvallisuusselvitys tämän päivän Raision todellista tilannetta 

vastaavaksi. 

 

Me allekirjoittaneet edustajat esitämme uuden liikenneturvallisuusselvityksen 

laatimista. 

 

Raisiossa 29.1.2018 

 

Susanna Mäntysaari Anita Ruusuranta 

Raimo Sulonen Jarmo Rosama 

Hannele Lehto-Laurila Jari Pulkkinen 

Janne Laulumaa Maria Virko 

Annika Aaltonen Niina Äikäs 

Aki-Petteri Löfgren Vesa Parantainen 

Kimmo Kosonen Helena Viljanen 

Elisa Vuorinen Tanja Parkko 

Jukka A. Rantala Janette Broberg 

Niko Toivonen Eija Erasvuo 

Kristiina Engström Merja Niemi” 

 

Päätös Aloite merkittiin pöytäkirjaan ja lähetettiin kaupunginhallitukselle valmistelta-

vaksi.” 
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Kaupunginhallitus 5.2.2018 40 § 

 

”– – Kaupunginhallitus lähettää – – valtuutettu Susanna Mäntysaaren aloit-

teen koskien uuden liikenneturvallisuusselvityksen laatimista teknisen kes-

kuksen valmisteltavaksi – –” 

 

 

Tekninen lautakunta 6.3.2018 35 §  

 

”Rakennuttajainsinööri Mari Hämölä 21.2.2018: 

 

Raision kaupungin vuoden 2011 liikenneturvallisuusselvityksen päivitys kilpai-

lutettiin marraskuussa 2017. Tarjouksista päivityksen tekijäksi valikoitui Strafi-

ca Oy.  

 

Päivityksessä on tarkoitus selvittää ongelmien kohdentumista eri tienkäyttäjä-

ryhmiin ja kohteisiin. Päivitykseen kuuluu lähtöaineiston hankintana mm. kou-

lujen ja päiväkotien saattoliikenne ja erillistarkastelu, tapahtuneiden onnetto-

muuksien analyysi ja vaaranpaikkakartoitus. Myös maastokäynnit ja kunta-

laiskysely, joka on välillä 26.2.–18.3.2018, kuuluvat osana kartoitukseen. Tar-

kastelun pohjalta päätetään painopistealueet (3–6 kpl), joihin tulevina vuosina 

kohdistetaan erityisesti toimenpiteitä. 

 

Kaupungin edustajien lisäksi päivitykseen osallistuvat Ely-keskus ja poliisin 

edustaja. Tekniselle lautakunnalle päivityksen perusteella tehty suunnitelma 

on tarkoitus esittää kommentoitavaksi syksyllä 2018. 

 

Päätösehdotus Tekninen johtaja Antti Korte 

 

Tekninen lautakunta antaa Susanna Mäntysaaren ym. valtuustoaloitteeseen 

edellä olevan vastauksen. 

 

 

Päätös Tekninen lautakunta hyväksyi ehdotuksen yksimielisesti.” 

 

 

Kaupunginhallitus 19.3.2018 § 104 

 

”Päätösehdotus Kaupunginjohtaja Ari Korhonen 

 

Kaupunginhallitus päättää 
 

 merkitä aloitteeseen annetun vastauksen tiedokseen ja 

 saattaa sen valtuuston tietoon ja esittää valtuustolle, että se toteaa aloit-

teen loppuunkäsitellyksi.  

 
Pöytäkirja tämän asian osalta tarkastetaan heti. 

 



Raision kaupunki Pöytäkirja   41 (61) 
   

   

Kaupunginvaltuusto 26.03.2018  

 

 

Päätös Kaupunginhallitus hyväksyi ehdotuksen yksimielisesti.” 

 

 

Oheismateriaali  2 Aikataulu 

 

 

Päätösehdotus Kaupunginhallitus 

 

ehdottaa valtuustolle, että valtuusto merkitsee aloitteeseen annetun vastauk-

sen tiedokseen ja toteaa valtuustoaloitteen loppuunkäsitellyksi. 

 

Päätös  

Kaupunginhallituksen tekemä ehdotus hyväksyttiin yksimielisesti. 

 

 

 

 

Tiedoksi   Susanna Mäntysaari  
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 Asianro 208/08.00.00/2018 

§ 50 

Valtuutettu Emma Lindqvistin ym. valtuutettujen aloite koskien Raision pyörätei-

den kehittämistä ja pikapyörätien rakentamista Raisio-Turku välille 

 

 

Päätöshistoria 

 

Kaupunginvaltuusto 29.1.2018 18 §  

 

”Valtuutettu Emma Lindqvist jätti seuraavan aloitteen: 

 

”Raision kaupungin vuosien 2018-2021 strategian Hyvinvoiva Raisio -

painopisteessä on mainittu, että Raisiossa huolehditaan monipuolisista liikun-

nan, kulttuurin ja muun vapaa-ajan toiminnan edellytyksistä kaikki ikäryhmät 

huomioiden. Polkupyöräily on edullinen ja tasa-arvoinen tapa liikkua, lisäksi 

pyöräily edesauttaa terveyttä ja liikenteen päästöjen vähentämistä. 

 

Raision Vasemmisto esittää, että Raisiossa tulisi panostaa enemmän kevyen 

liikenteen väyliin sekä työmatkapyöräilyn mahdollistamiseen. Erityisesti Raisi-

on keskustan alueella pyöräily on hankalaa, sillä keskusta-aluetta on vaikea 

ohittaa sujuvasti pyörällä. Laadukkaasta pyörätieverkostosta tulisi huolehtia 

myös E18-tien muutostöiden aikana. 

 

Me Raision Vasemmiston valtuutetut esitämme, että Raisiossa tulisi huolehtia 

laadukkaasta pyöräteiden perusverkoston ylläpidosta, korvata kaupunkisuun-

nittelussa yhdistettyjä kevyen liikenteen väyliä erotetuilla pyöräkaistoilla sekä 

selvittää nopean työmatkapyöräilyn mahdollistavan pikapyörätien rakentamis-

ta Raision ja Turun välille. 

 

Raisiossa 29.1.2018 

 

Kaupunginvaltuutettu Emma Lindqvist (Vas.)  

 

Ja Raision Vasemmiston valtuustoryhmä 

 

Eija Nurmi  Sari Suominen 

Pekka Närhinen Jyrki Yrttiaho 

Aarre Lehtonen Helena Viljanen 

Elisa Vuorinen Janette Broberg 

Niko Toivonen Kristiina Engström 

Eija Erasvuo  Merja Niemi  

Jari Pulkkinen”  

 

  

Päätös Aloite merkittiin pöytäkirjaan ja lähetettiin kaupunginhallitukselle valmistelta-

vaksi.” 
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Kaupunginhallitus 5.2.2018 40 § 

 

”– – Kaupunginhallitus lähettää – – valtuutettu Emma Lindqvistin aloitteen 

koskien Raision pyöräteiden kehittämistä ja pikapyörätien rakentamista Rai-

sio-Turku välille teknisen keskuksen valmisteltavaksi – –-.” 

 

 

Tekninen lautakunta 6.3.2018 36 §  

 

”Suunnitteluinsinööri Marja Uusitalo 28.2.2018: 

 

Raision kaupungin omistuksessa on noin 80 km kevyenliikenteen väyliä ja 

näiden lisäksi kaupungin alueella on Elyn hallinnoimia yleisiin teihin liittyviä 

väyliä. Raision kaupungin alueella oleva pyörätieverkko kattaa siis melko hy-

vin kaupungin eri osat. Toki reiteillä on epäjatkuvuuskohtia ja eri aikoina ra-

kennettujen väyläosuuksien kunnossa on eroja. Kevyenliikenteen väylien kun-

toa esim. päällysteitä uusimalla, on pyritty parantamaan vuosittain saatujen 

määrärahojen puitteissa. 

 

Keskustan kaavan- katusuunnittelun ja E18 hankkeen suunnittelun yhteydes-

sä tulee ottaa huomioon pyöräily ja laadukkaan pyörätien vaatima tilantarve. 

E18 Naantali-Raision yleissuunnitelmassa on yhtenä erityispainopisteenä 

pyöräilyreitit. 

 

Kaikki Raision pyörätiet ovat tällä hetkellä ns. yhdistettyjä pyörätie- jalkakäy-

täviä (osoitetaan liikennemerkillä 423). Uusien kevyenliikenteen suunnitte-

luohjeiden mukaan tulisi suosia sellaisia väyliä, joissa jalankulku ja pyöräily on 

erotettu toisistaan. Tällaisten väylien tilantarve on suurempi kuin yhdistetyn 

väylän. Jos halutaan muuttaa nykyisiä kevyenliikenteen väyliä sellaisiksi, että 

niillä on erilliset osuudet jalankululle ja pyöräilylle, täytyy väyliä rakentaa le-

veämmiksi. Useassa paikassa leventäminen on vaikeaa olevien rakenteiden 

tai asemakaavan mukaisen katualueen kapeuden takia. Tulevassa kaavoituk-

sessa tähän asiaan tullaan kiinnittämään huomiota. 

 

Raision kaupungin ja Ely-keskuksen kanssa solmitun MAL(maankäyttö-, 

asuminen- ja liikenne) -sopimuksen mukaan suunnittelussa on pyörätieyhteys 

Turusta vt. 8 vartta Raisioon. Turun puolella väylää on jo rakennettu ja jatko 

käsittää osuuden Härkämäestä Raisionjoen vartta pitkin vt. 8 ali Huhkon kos-

ken kohdalla ja siitä edelleen Ihalantielle ja keskustaan. Tämä suunnittelu on 

käynnistetty vuonna 2017 yhteistyössä Ely-keskuksen kanssa. Rakentaminen 

ajoittuu tämän hetkisen tiedon mukaan pääosiltaan vuodelle 2019. 

 

Päätösehdotus Tekninen johtaja Antti Korte 

 

Tekninen lautakunta antaa Emma Lindqvistin ym. valtuustoaloitteeseen edellä 

olevan vastauksen. 
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Päätös Tekninen lautakunta hyväksyi ehdotuksen yksimielisesti.” 

 

 

Kaupunginhallitus 19.3.2018 § 105 

 

”Päätösehdotus Kaupunginjohtaja Ari Korhonen 

 

Kaupunginhallitus päättää 
 

 merkitä aloitteeseen annetun vastauksen tiedokseen ja 

 saattaa sen valtuuston tietoon ja esittää valtuustolle, että se toteaa aloit-

teen loppuunkäsitellyksi.  

 
Pöytäkirja tämän asian osalta tarkastetaan heti. 

 

 

Päätös Kaupunginhallitus hyväksyi ehdotuksen yksimielisesti.” 

 

 

 

Päätösehdotus Kaupunginhallitus 

 

ehdottaa valtuustolle, että valtuusto merkitsee aloitteeseen annetun vastauk-

sen tiedokseen ja toteaa valtuustoaloitteen loppuunkäsitellyksi. 

 

Päätös  

Kaupunginhallituksen tekemä ehdotus hyväksyttiin yksimielisesti. 

 

 

 

 

Tiedoksi   Emma Lindqvist  
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 Asianro 815/02.02.00/2017 

§ 51 

Teknisen lautakunnan investointien määrärahojen siirto vuodelle 2018 

 

 

Päätöshistoria 

 

Tekninen lautakunta 6.3.2018 32 §  

 

 ”Rakennuttajainsinööri Riku Järvinen 27.2.2018: 

 

Vuoden 2017 investointien työohjelmaan sisältyi kohteita, jotka jatkuvat vuo-

den 2018 aikana tai joiden valmistuminen on eri syistä siirtynyt vuoteen 2018. 

Näiden kohteiden rahoitus esitetään siirrettäväksi vuodelle 2018. 

 

Seuraavassa teknisen keskuksen kunnallisteknisten palveluiden esitykset 

määrärahojen siirrosta vuodelle 2018 hankkeittain. 

 

3027 Kantokangas 

 

Vuoden 2017 lopulla kilpailutettiin Kantokankaan asemakaava-alueen kunnal-

listekniikan rakentaminen. 12.12.2017 tekninen lautakunta on valinnut ura-

koitsijan kohteeseen. Työt kohteessa jatkuvat syyskuulle 2018. Kohteeseen 

varatusta rahoituksesta 240.000 € käytettiin 22.110 € vuonna 2017. 

 

Esitetään, että vuodelta 2017 käyttämättä jääneet määrärahat 217.000 € siir-

retään hankkeelle 3027 Kantokangas töiden loppuun saattamista varten. 

 

3036 Hulvelan pääte 

 

Kohteessa on varattu määrärahaa Hulvelankadun loppuun sijoittuvan pysä-

köintialueen rakentamista varten. Työt aloitettiin vuoden 2017 loppupuolella ja 

työt jatkuvat vuonna 2018 viimeistely- ja asfaltointitöillä. Kohteeseen varatusta 

rahoituksesta 120.000 € käytettiin 74.799 € vuonna 2017. 

 

Esitetään, että käyttämättä jääneet määrärahat 45.000 € siirretään hankkeelle 

3036 Hulvelan pääte töiden loppuun saattamista varten. 

 

Päätösehdotus Tekninen johtaja Antti Korte 

 

Tekninen lautakunta esittää kaupunginhallitukselle ja -valtuustolle, että vuo-

den 2018 investointien rakentamiseen varataan määrärahaa yhteensä 

262.000 euroa hankkeittain seuraavasti: 

 

3027 Kantokangas 217.000 € 

3036 Hulvelan pääte 45.000 €. 

 

Päätös Tekninen lautakunta hyväksyi ehdotuksen yksimielisesti.” 
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Kaupunginhallitus 19.3.2018 § 106 

 

”Päätösehdotus Kaupunginjohtaja Ari Korhonen 

 

  Kaupunginhallitus ehdottaa valtuustolle, että  

 

1. vuoden 2018 investointien rakentamiseen varataan määrärahaa yhteensä 

262.000 euroa hankkeittain seuraavasti: 

 

3027 Kantokangas 217.000 € 

3036 Hulvelan pääte 45.000 € 

 

2. valtuusto päättää nostaa talousarvion nettolainanottovaltuutta hankkeiden 

rahoittamiseksi 262.000 eurolla, jolloin nettolainanottovaltuus talousarvio-

vuoden lopussa on 10,67 miljoonaa euroa. 

 

Pöytäkirja tämän asian osalta tarkastetaan heti. 

 

 

Päätös Kaupunginhallitus hyväksyi ehdotuksen yksimielisesti.” 

 

 

 

Päätösehdotus Kaupunginhallitus 

 

ehdottaa valtuustolle, että  

 

1. vuoden 2018 investointien rakentamiseen varataan määrärahaa yhteensä 

262.000 euroa hankkeittain seuraavasti: 

 

3027 Kantokangas 217.000 € 

3036 Hulvelan pääte 45.000 € 

 

2. valtuusto päättää nostaa talousarvion nettolainanottovaltuutta hankkeiden 

rahoittamiseksi 262.000 eurolla, jolloin nettolainanottovaltuus talousarvio-

vuoden lopussa on 10,67 miljoonaa euroa. 

 

Päätös  

Kaupunginhallituksen tekemä ehdotus hyväksyttiin yksimielisesti. 

 

 

 

 

Tiedoksi   Armi Peltonen, Konsernihallinto  

  Tekninen keskus 

 



Raision kaupunki Pöytäkirja   47 (61) 
   

   

Kaupunginvaltuusto 26.03.2018  

 

 Asianro 331/10.00.02.03/2018 

§ 52 

Tontin 680-12-140-1 varaaminen / Seutek Oy perustettavan yhtiön lukuun 

 

 

Päätöshistoria 

 

Kaupunginhallitus 19.3.2018 § 107 

 

”Maankäyttöpäällikö Outi Pekkala 13.3.2018: 

 

Seutek Oy hakee perustettavan yhtiön nimissä varausta asuintonttiin 680-12-

140-1 osoitteessa Laulurastaankuja 8. Tontin pinta-ala on 3956 m2 ja raken-

nusoikeus 989 k-m2. Kaavamääräys AP-37 "Asuinpientalojen korttelialue" 

mahdollistaa rivitalojen, kytkettyjen talojen, ryhmätalojen, paritalojen ja erillis-

talojen rakentamisen tontille. Asemakaavan mukaan tontille on rakennettava 

kahteen kerrokseen. Yhtiöllä on ajatuksena toteuttaa tontille viisi kappaletta 

paritaloja, kaikkiaan noin 820 k-m2.  

 

Tontti on hinnoiteltu valtuuston päätöksellä 20.10.2008 § 146 hintaan 170 151 

euroa eli 172 euroa/ k-m2. Yhtiö on tarjoutunut ostamaan tontin hintaan 103 

845,00 euroa mikä vastaa hintaa 105 euroa/k-m2.  

 

Asian valmistelun yhteydessä on todettu, että yhtiön tarjoama hinta vastaa ul-

kopuolisen arvioijan (Newsec Valuation Oy) alueelle määrittämää keskihintaa. 

Kaupunki on joulukuussa 2016 luovuttanut viereisen tontin samaan hintaan. 

 

Valtuuston tulee kuitenkin päättää myyntihinnasta, koska nyt esitetty hinta 

poikkeaa valtuuston voimassa olevasta päätöksestä.  

 

Varaaja on myös esittänyt toiveen, että mikäli tontti vuokrataan, tontista laadit-

tavassa vuokrasopimuksessa todettaisiin yhtenä ehtona, että vuokralaisella 

on oikeus määrävuoden kuluessa sopimuksen allekirjoittamisesta ostaa tontti 

sopimuksessa määritellyllä hinnalla.  

 

Kauppakirjan / vuokrasopimuksen ehtoineen hyväksyy aikanaan hallinto-

säännön mukaisesti tekninen johtaja. 

 

 

Päätösehdotus Kaupunginjohtaja Ari Korhonen 

 

Kaupunginhallitus varaa tontin 680-12-140-1 Seutek Oy:lle perustettavan yh-

tiön lukuun 18.9.2018 asti. Jotta varaus tulisi voimaan, varaajan on 9.4.2018 

mennessä maksettava kaupungille varausmaksu, joka on 2,5 % em. nyt esite-

tystä kauppahinnasta eli 2.596 euroa, joka hyvitetään kauppahinnas-

sa/vuokrasopimuksessa, mikäli kauppa/vuokrasopimus tehdään varausajan 

kuluessa. Mikäli kauppaa/vuokrasopimusta ei varaajasta johtuvista syistä 

synny, varausmaksu jää kaupungille.  
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Kaupunginhallitus hyväksyy tontin vuokrasopimukseen sisällytettäväksi eh-

don, jonka mukaan vuokralaisella on kahden vuoden kuluessa vuokrasopi-

muksen allekirjoittamisesta oikeus lunastaa tontti omakseen hinnalla, joka on 

20 kertaa kulloinkin voimassa oleva indeksitarkistettu vuosivuokra. 

 

Lisäksi kaupunginhallitus ehdottaa valtuustolle, että tontin myyntihinnaksi hy-

väksytään tämän kaupan osalta 103 845,00 euroa ja vuosivuokra määräytyy 

tästä 5 %. 

 

Pöytäkirja tämän asian osalta tarkastetaan heti. 

 

 

Päätös Kaupunginhallitus hyväksyi ehdotuksen yksimielisesti.” 

 

 

Liitteet 1 Tonttivarausanomus Seutek 

 2 Tontti 12-140-1 Sijaintikartta 

 

 

Päätösehdotus Kaupunginhallitus 

 

ehdottaa valtuustolle, että tontin myyntihinnaksi hyväksytään tämän kaupan 

osalta 103 845,00 euroa ja vuosivuokra määräytyy tästä 5 %. 

 

Päätös  

Kaupunginhallituksen tekemä ehdotus hyväksyttiin yksimielisesti. 

 

 

 

 

Tiedoksi   Seutek Oy  

  Marja Salminen, Tekninen keskus, talous- ja hallintopalvelut 

  Markku Mäkinen, Maankäyttöpalvelut 

  Pertti Verho, Maankäyttöpalvelut 

  Satu Mäkelä, Maankäyttöpalvelut 
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Tarkastuslautakunta § 24 14.3.2018 

 

 Asianro 858/00.03.01/2017 

§ 53 

Sidonnaisuusilmoitusten saattaminen valtuustolle tiedoksi 

 

Päätöshistoria 

 

Tarkastuslautakunta 14.3.2018 24 §  

 

 ”Kaupunginsihteeri Sari Vahtera 7.3.2018: 

 

Kuntalain 84 § 2 momentti velvoittaa laissa mainitut luottamushenkilöt ja joh-

tavat viranhaltijat tekemään sidonnaisuusilmoituksen kahden kuukauden ku-

luessa siitä, kun henkilö on tehtäväänsä valittu. Sidonnaisuusilmoitukset on 

kerätty ilmoitusvelvollisilta Webropol-kyselyn avulla.  

 

Sidonnaisuusilmoitus on kuntalain 84 § 1 momentin mukaan tehtävä johtoteh-

tävistä sekä luottamustoimista elinkeinotoimintaa harjoittavissa yrityksissä ja 

muissa yhteisöissä, merkittävästä varallisuudesta sekä muistakin sidonnai-

suuksista, joilla voi olla merkitystä luottamus- ja virkatehtävien hoitamisessa. 

 

Kuntalain 84 § 3 momentin mukaan sidonnaisuusilmoitus tehdään tarkastus-

lautakunnalle, joka valvoo ilmoitusvelvollisuuden noudattamista ja saattaa il-

moitukset valtuuston tiedoksi. Tarkastuslautakunta voi tarvittaessa kehottaa 

ilmoitusvelvollista tekemään uuden ilmoituksen tai täydentämään jo tehtyä il-

moitusta. 

 

Lisäksi Raision kaupungin hallintosäännön 6 luvun 58 §:n 4. kohdan mukaan 

tarkastuslautakunta huolehtii sidonnaisuusrekisterin julkisten tietojen julkai-

semisesta kaupungin verkkosivuilla ja saattaa sidonnaisuusilmoitukset val-

tuustolle tiedoksi kerran vuodessa. 

 

Tarkastuslautakunta on 24.1.2018 kokouksessaan § 7 päättänyt, että sidon-

naisuusilmoitukset saatetaan valtuustolle tiedoksi vuosittain maaliskuussa.  

 

Tarkastuslautakunta on kokouksissaan tarkastanut aiemmin tehdyt, kuhunkin 

kokoukseen mennessä saapuneet sidonnaisuusilmoitukset ja niiden täyden-

nykset / korjaukset. Tarkastuslautakunnan 24.1.2018 § 7 mukaan tarkastetut 

sidonnaisuusilmoitukset saatetaan tiedoksi kaupunginvaltuustolle 26.3.2018 

pidettävään kokoukseen. 

 

Päätösehdotus Tarkastuslautakunnan pj. Tanja Parkko 

 

Tarkastuslautakunta päättää saattaa liitteen mukaiset sekä tarkastuslauta-

kunnan 14.3.2018 kokouksessa tarkastamat ja hyväksymät sidonnaisuusil-

moitukset kaupunginvaltuustolle tiedoksi.  



Raision kaupunki Pöytäkirja   50 (61) 
   

   

Kaupunginvaltuusto 26.03.2018  

 

 

Päätös Tarkastuslautakunta hyväksyi yksimielisesti tehdyn ehdotuksen. Lisäksi tar-

kastuslautakunta päätti yksimielisesti kaupunginsihteeri Sari Vahteran esitel-

tyä Kuntaliiton ohjeistusta sidonnaisuusilmoituksista, että täydennystä ilmoi-

tuksiin pyydetään tarvittavilta osin. Sari Vahtera poistui tämän asian käsittelyn 

jälkeen.” 

 

 

Liitteet 3 Tarkastetut sidonnaisuusilmoitukset valtuustoon 26.3.2018 

 4 Uudet sidonnaisuusilmoitukset ja täydennykset 14.3.2018 

 

 

Päätösehdotus Tarkastuslautakunta 

 

ehdottaa valtuustolle, että valtuusto merkitsee sidonnaisuusilmoitukset tie-

dokseen.  

 

Päätös  

Tarkastuslautakunnan tekemä ehdotus hyväksyttiin yksimielisesti. 
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 Asianro 441/02.05.00/2018 

§ 54 

Valtuutettu Pipsa Allénin ym. valtuutettujen aloite koskien omakotiasumisen kus-

tannuksia Raisiossa 

 

 

Valtuutettu Pipsa Allén jätti seuraavan aloitteen: 

 

”Pari viikkoa sitten uutisoitiin Omakotiliiton KTI Kiinteistöliitto Oy:llä teettämän 

tutkimuksen tuloksista, joiden mukaan omakotitalossa asuminen Suomessa 

on kalleinta Raisiossa. Tutkimuksessa vertailtiin kunta- ja aluekohtaisesti pää-

tettävien kunnallisten maksujen suuruutta. Tutkimuksessa oli mukana 52 kun-

taa, joiden asukasluku edustaa 71% suomalaisista. 

 

Tutkimustulokset ovat herättäneet paljon keskustelua kuntalaisten keskuu-

dessa. Tulokset eivät välttämättä anna oikeaa kuvaa kokonaistilanteesta.  

 

Me allekirjoittaneet valtuutetut esitämme, että Raisiossa selvitetään omakoti-

asumisen kustannuksiin vaikuttavat keskeiset tekijät verrattuna lähikuntiin 

(Naantali, Masku, Rusko, Lieto, Kaarina ja Turku). Selvityksen tulokset tulee 

olla selvillä ensi vuoden budjettia laadittaessa, jotta mahdolliset kilpailutekijät 

asumiskustannusten vertailussa voidaan ottaa huomioon päätöksenteossa. 

 

Raisiossa 26.3.2018 

 

Pipsa Allén  Jukka A. Rantala 

Jari Salonen  Eeva Savola 

Harri Seikola  Janette Broberg 

Ari Leinonen  Jonni Moislahti 

Tanja Parkko  Heikki Laine 

Seija Sorsavirta Jukka Rantala 

Jari Pulkkinen Kimmo Kosonen 

Annika Aaltonen Kristiina Engström 

Eija Erasvuo  Niina Äikäs” 

 

 

Päätös  

Aloite merkittiin pöytäkirjaan ja lähetettiin kaupunginhallitukselle valmistelta-

vaksi. 

 

 

 

 

    

 

 
 



Raision kaupunki Pöytäkirja   52 (61) 
   

   

Kaupunginvaltuusto 26.03.2018  

 

 Asianro 437/01.02.03/2018 

§ 55 

Valtuutettu Pipsa Allénin ym. valtuutettujen aloite koskien pitkään palvelleiden 

kaupungin työntekijöiden palkitsemista sote- ja maakuntauudistuksen toteutuessa 

 

 

Valtuutettu Pipsa Allén jätti seuraavan aloitteen: 

 

”Viime viikolla järjestettiin Raision kaupungin työntekijöiden ja luottamushenki-

löiden kunnia- ja ansiomerkkien jakotilaisuus, jossa perinteisesti palkitaan pit-

käaikaisesta kunnallisesta palvelusta. Merkille pantavaa oli, että iso osa ansi-

oituneista, pitkään palvelleista tuli sosiaali- ja terveydenhuollon sektorilta. 

Mahdollisen sote-uudistuksen toteutuessa nämä henkilöt siirtyvät maakunnan 

palvelukseen.  

 

Me allekirjoittaneet valtuutetut esitämme, että selvitetään, mikä mahdollisuus 

Raision kaupungilla olisi sote- ja maakunta-uudistuksen toteutuessa palkita 

esimerkiksi viiden vuoden siirtymäajalla ne pitkään palvelleet henkilöt, joilla 

täyttyy 20 ja 30 vuotta jatkaessaan maakunnan palveluksessa. 

 

Raisiossa 26.3.2018 

 

Pipsa Allén  Jukka A. Rantala 

Jari Salonen  Eeva Savola 

Harri Seikola  Janette Broberg 

Ari Leinonen  Tanja Parkko 

Heikki Laine  Seija Sorsavirta 

Jari Pulkkinen Kimmo Kosonen 

Annika Aaltonen” 

 

 

Päätös  

Aloite merkittiin pöytäkirjaan ja lähetettiin kaupunginhallitukselle valmistelta-

vaksi. 
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 Asianro 438/11.03.07/2018 

§ 56 

Valtuutettu Eija Erasvuon ym. valtuutettujen aloite koskien lumenkaatopaikkojen 

harkittua sijoittamista ja mikromuovien suodattamista osaksi vihreämpää ja tur-

vallisempaa Raisiota 

 

 

Valtuutettu Eija Erasvuo jätti seuraavan aloitteen: 

 

”Mikromuoviksi kutsutaan muovinhiukkasia, joiden halkaisija on alle viisi mil-

limetriä. Niitä syntyy mm. muovituotteiden haurastuessa sekä tieliikenteen 

hiukkaspäästöistä.  

 

Mikromuoveja on kaikkialla. Ongelmia syntyy, kun ne pääsevät vesistöihin ja 

reagoivat ympäristömyrkkyihin. Vesistöjen mikromuovihitusista on mitattu jopa 

miljoonakertaisia myrkkymääriä ympäröivään veteen verrattuna. Vesistöissä 

mikromuovit päätyvät eliöiden ruoaksi, sillä planktoneliöt eivät erota mikro-

muovia oikeasta ravinnosta. Muovi kertyy planktonia syöviin vesieliöihin, ku-

ten kaloihin, ja voi haitata niiden kasvua tai tappaa ne ennen lisääntymisikää. 

Planktonia syövistä vesieliöistä ne kulkeutuvat ravintoketjussa aina ihmisten 

ruokapöytiin asti. Niitä on havaittu jopa juomavedessä. Mikromuovia on löy-

detty kaikista maailman meristä, Itämeren kaloista ja simpukoista, myös sak-

salaisesta oluesta. Vesialueista kuormittuneimpia muovin osalta ovat Turun ja 

Helsingin vesialueet.  

 

Suurin mikromuovin päästäjä on tieliikenne. Se aiheuttaa valtavan muovi-

kuormituksen luontoon renkaista ja tienpinnasta irtoavien muovihiukkasten 

vuoksi. Liikenteen aiheuttama muovikuorma on jopa puolet vesistöön pääty-

västä mikromuovista. Se päätyy sinne ilman, sadevesien, sulamisveden ja 

teiltä auratun lumen mukana. Tämän vuoksi lumenkaatopaikkojen sijaintia tu-

lee Raisiossakin tarkastella kriittisesti ja huolehtia siitä, että sulamisvedet ei-

vät joudu vesistöön. 

 

Raisio on kokoonsa nähden Suomen vilkkaimmin liikennöityjä pikkukaupunke-

ja. Kaupunkimme läpi kulki vuonna 2016 keskimäärin 20472 ajoneuvoa vuo-

rokaudessa, enimmillään jopa 33501 ajoneuvoa. Meidän tulisikin huolehtia, 

ettemme omalta osaltamme lisää elinympäristömme ja itsemme tuhoamista.  

 

Raision Vihreä valtuustoryhmä esittää, että lunta ei kuljeteta vesistöjen lähelle 

eikä kipata mereen, vaan lumenkaatopaikat sijoitetaan niin, etteivät sulamis-

vedet lisää vesien ja maan muovikuormitusta. Sulamisvesien suodattamisesta 

tulee huolehtia aiempaa paremmin ja mikromuovi tulee kerätä talteen sekä 

puhdistamattoman jäte- ja huleveden pääsy erityisesti vesistöihin tulee estää.  

 

Ehdotamme, että Raision kaupunki selvittää keinot ja kustannukset vesistöjen 

roskaantumisen ehkäisemiseksi ja mikromuovien pääsyn vähentämiseksi ve-

sistöihin lumen vastaanottopaikoilta. Selvityksestä tulee käydä ilmi, miten lu-
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men sulamisvedet voidaan käsitellä aiempaa paremmin niin, että suurin osa 

mikromuoveista saadaan talteen. Ehdotamme myös, että lumen kaataminen 

suoraan vesistöihin kielletään kaupungin ympäristönsuojelumääräyksissä.  

 

 

26.3.2018 

 

Eija Erasvuo ja Raision Vihreä valtuustoryhmä 

Saila Rintee  Niko Toivonen 

Pekka Heikkilä Kristiina Engström 

Janne Laulumaa Maria Virko 

Niina Äikäs” 

 

 

Päätös  

Aloite merkittiin pöytäkirjaan ja lähetettiin kaupunginhallitukselle valmistelta-

vaksi. 
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 Asianro 439/01.01.01/2018 

§ 57 

Valtuutettu Annika Aaltosen ym. valtuutettujen aloite koskien kaupungin tarjo-

amien kesätyöpaikkojen hakuprosessia 

 

 

Valtuutettu Annika Aaltonen jätti seuraavan aloitteen: 

 

”Raision kaupunki tarjoaa vuosittain nuorille kesätöitä ja tänä vuonna nuo pai-

kat arvottiin 75:lle onnekkaimmalle juuri viime viikolla. Näiden arvonnan kautta 

kesätyönsä saaneiden lisäksi kaupunki tukee 30 nuorta kesätyösetelin muo-

dossa. Kesätyö on tärkeä kokemus nuorelle ja monesti oman kaupungin tar-

joama mahdollisuus tutustua työelämän pelisääntöihin onkin nuorelle se en-

simmäinen työpaikka.  

 

Raisiossa nuori saa työpaikkansa arvonnan kautta. Tällä on nähty olevan hy-

viä puolia mm. tasapuolisuus ja läpinäkyvyys sillä arvonta on suoritettu poliisi-

viranomaisen läsnäollessa. Nostan esille kuitenkin myös toisen näkökulman, 

joka on käytössä naapurikaupungeissa mm. Kaarinassa, Liedossa ja Naanta-

lissa. Kaarinassa ja Liedossa nuori hakee töitä joko arvonnan kautta tai haas-

tattelun kautta. Kumpikin kunta on kotisivuillaan selkeästi määritellyt työala-

kohtaisesti ne paikat, joita nuoren on mahdollista hakea arpomalla ja ne pai-

kat, jonne hakemuksen lähettämällä on mahdollista päästä haastatteluun. 

Naantalissa kaikki kesätyöntekijät valitaan hakemusten perusteella ja osa 

työaloista kutsuu nuoren haastatteluun.  

 

Mahdollisuuksia on siis erilaisia siitä, miten ja millälailla kukin kaupunki hoitaa 

kesätöiden tarjoamisen kuntansa nuorille. Mielestäni se, että työpaikan saa 

vain arvonnan kautta on hieman kyseenalainen. Kutsu haastatteluun on jän-

nittävä kokemus ja juuri sen vuoksi toivon nuorten saavan kokea sen omassa 

kotikaupungissaan kesätyötä hakiessaan turvallisessa ympäristössä sekä 

samalla oppimaan, että hakemuksen kunnolla täyttäessä on mahdollisuus sitä 

kautta itse ansaita itselleen työpaikka. Haastatteluiden järjestäminen vie toki 

enemmän aikaa kuin arvonnan, mutta se on kasvatuksellisessa mielessä tär-

keää ja uskon, että nuorena koettu malli työnhausta ohjaa nuorta aikuista 

rohkeammin hakemaan työtä kun siitä on ehtinyt kerryttää kokemusta. Toi-

von, että Raision kaupungissa tutkittaisiin mahdollisuutta uudistaa kesätyö-

prosessia ja luomaan tänne sopivan mallin.  

 

Raisiossa 26.3.2018 

 

Annika Aaltonen, Raision Sosialidemokraattinen puolue 

Niina Äikäs  Maria Virko 

Aki-Petteri Löfgren Vesa Parantainen 

Janne Laulumaa Jarmo Rosama 

Kimmo Kosonen Raimo Sulonen 

Jari Pulkkinen Tanja Parkko 
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Jukka A. Rantala Pekka Heikkilä 

Eija Erasvuo” 

 

 

Päätös  

Aloite merkittiin pöytäkirjaan ja lähetettiin kaupunginhallitukselle valmistelta-

vaksi. 
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 Asianro 445/00.04.00/2018 

§ 58 

Valtuutettu Merja Niemen ym. valtuutettujen aloite koskien kokonaisvaltaisen sel-

vityksen laatimista liittyen sote-uudistuksen valmisteluun 

 

 

Valtuutettu Merja Niemi jätti seuraavan aloitteen: 

 

”Sote-uudistus on sodan jälkeisen ajan suurin terveyden- ja sosiaalihuollon 

uudistuksista. Kyseessä on uudistus, jossa julkisten sosiaali- ja terveyspalve-

lujen järjestämisvastuu on siirtymässä kunnilta ja kuntayhtymiltä maakunnille 

1.1.2020. 

 

Tämän tulevan uudistuksen valmistelutyö on vihdoin alkanut myös Varsinais-

Suomen alueella. Hakiessani tietoa asioiden edistymisestä oman maakuntani 

alueella törmäsin Pohjois-Karjalan ja Heinäveden kunnan alueella toiminee-

seen Siun sote –nimellä kulkevan kuntayhtymän tekemään valmistelutyöhön. 

Vuonna 2017 alkaneen Siun Soten valmistelun pohjana olivat selvitysvai-

heessa kerätyt tiedot nykyisten palvelujen puutteista ja ongelmista. Palvelujen 

toimivuutta arvioivat sekä henkilöstö että asukkaat. Pelkästään asiakaspa-

lautetta kerättiin ja saatiin lähes 2000 kappaletta. 

 

Myös raisiolaisten tulisi saada tietoa ja mahdollisuus vaikuttaa siihen, kuka 

jatkossa sotepalveluita tuottaa, mistä palveluita saadaan, mitä palvelut pitävät 

sisällään ja millaisia ne ovat laadultaan. Asukaspalautteilla on merkitykselli-

nen arvo suunniteltaessa näitä em. kokonaisuuksia, jotta kuntalaisten aito 

kuuleminen ja toiveiden huomioiminen päätöksenteossa ei jää pelkäksi kli-

seeksi ja sanahelinäksi. 

 

Keskusta valtuustoryhmä esittääkin kokonaisvaltaisen selvityksen laatimista 

ja antamista liittyen SOTE:n valmisteluun, mm. seuraavien kysymysten osal-

ta. 

 

1) Millä tavoin Raisio osallistuu Soten valmisteluun? 

2) Mikä on SOTE:n valmistelutilanne kunnassamme? 

3) Ketkä toimivat vastuu- ja yhteyshenkilöinä Raision osalta Sote:n suunnit-

telussa? 

4) Onko kokonaisuudessa suunniteltu henkilöstön ja asukkaiden osallistami-

nen soten valmisteluun? Jos ei, miksi? 

5) Mikä on valmistelun aikataulu Raision osalta? 

6) Miten asukasviestintä on suunniteltu toteutettavan? 

7) Muut mahdolliset asiaan liittyvät seikat? 

8) Tilojen kartoitus – tilanne?  

 

Raisiossa 26.3.2018 

 

Keskustan valtuustoryhmä 
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Merja Niemi  Jukka Rantala 

Mikko Kaamanen  Erkki Haavisto 

Kalle Myllymäki Pekka Heikkilä 

Jari Pulkkinen Eija Erasvuo” 

 

 

Päätös  

Aloite merkittiin pöytäkirjaan ja lähetettiin kaupunginhallitukselle valmistelta-

vaksi. 
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 Asianro 440/06.01.00/2018 

§ 59 

Valtuutettu Tanja Parkon ym. valtuutettujen aloite koskien kaupungin tarjoamia 

ksylitolpastilleja päiväkodeissa ja perhepäivähoidossa 

 

 

Valtuutettu Tanja Parkko jätti seuraavan aloitteen: 

 

”Ksylitolin on todettu parantavan suun terveyttä ja vähentävän hampaiden rei-

kiintymisen riskiä. Tutkimusten mukaan 5 grammaa ksylitolia päivässä auttaa 

pitämään hampaat terveenä. 

 

Sosiaali- ja terveysministeriön suosituksessa kuntien tulisi tarjota ksylitolian-

nos maksutta ruokailun jälkeen (1-2 pastillia/purukumityynyä) kaikille päivä-

hoitolapsille. 

 

Raision päivähoidossa pastillit ovat käytössä, mutta käytännöt pastillien hank-

kimiseen vaihtelevat päiväkotien välillä. Osassa päiväkodeista vanhemmat 

ostavat ja toimittavat itse pastillit lasten mukana ja toisaalla taas vanhemmilta 

kerätään rahaa yhteistilausta varten, joko päiväkodin toimesta tai vanhem-

painyhdistyksen toimesta.  

 

Esitän, että Raision kaupunki tarjoaa jatkossa maksutta kaikille päiväkoti- ja 

perhepäivähoitolapsille ksylitolpastillit/purukumit aterioiden jälkeen. Näin var-

mistamme sen, että jokainen lapsi saa ksylitolannoksensa ja samalla helpo-

tamme päiväkotien ja vanhempien arkea, kun rahankeruuta ei tarvitse enää 

järjestää pastillien hankkimista varten. Täten myös yhdenmukaistamme käy-

tännöt kaikkiin päiväkoteihin ja päiväkotiryhmiin. 

 

Tuetaan yhdessä lasten suunterveyttä ja kannustetaan lapsia terveellisiin 

elämäntapoihin. 

 

Raisiossa 26.3.2018 

 

Tanja Parkko  Ari Leinonen 

Jari Salonen  Jukka A. Rantala 

Janette Broberg Eeva Savola 

Harri Seikola  Markus Maunula 

Pipsa Allén  Heikki Laine 

Jonni Moislahti Annika Aaltonen 

Kimmo Kosonen Maria Virko 

Pekka Heikkilä Kristiina Engström 

Eija Erasvuo  Niina Äikäs” 

 

Päätös  

Aloite merkittiin pöytäkirjaan ja lähetettiin kaupunginhallitukselle valmistelta-

vaksi. 
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Muutoksenhakuohje (38-59 §) 
 
Muutoksenhakukiellot 
 

Seuraavista päätöksistä ei saa tehdä kunnallisvalitusta, koska päätös koskee 
vain valmistelua tai täytäntöönpanoa (kuntalaki 136 §): 
 
§ 38-42, 44-50, 53-59 
 
Muun lainsäädännön mukaan ei seuraaviin päätöksiin saa hakea muutosta 
valittamalla. Päätösnumerot ja muutoksenhakukiellon perusteet: 
 
§ 

 
Valitusosoitus 
 

Seuraaviin päätöksiin voidaan hakea muutosta kirjallisella valituksella.  
 

Valitusviranomainen 
 
Turun hallinto-oikeus 
Sairashuoneenkatu 2-4, PL 32, 20101 Turku 
turku.hao@oikeus.fi 
faksi 029 56 42414 
 
 
Kunnallisvalitus; pykälät 
 
§ 43, 51-52   Valitusaika 30 päivää 
 
Kunnallisvalituksen saa tehdä se, johon päätös on kohdistettu tai jonka oikeu-
teen, velvollisuuteen tai etuun päätös välittömästi vaikuttaa (asianosainen) 
sekä kunnan jäsen. 
 
 
Kunnallisvalitus (kaava-asia); pykälät 
 
§   Valitusaika 30 päivää 
 
Valitusoikeus maankäyttö- ja rakennuslain 191 §:n mukaisesti 
 
 
Hallintovalitus; pykälät 
 
§   Valitusaika 30 päivää 
 
Hallintovalituksen saa tehdä se, johon päätös on kohdistettu tai jonka oikeu-
teen, velvollisuuteen tai etuun päätös välittömästi vaikuttaa. 
 
 
Muu valituselin 
 
§  
 
(nimi ja postiosoite)  Valitusaika x päivää 
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Kaupunginvaltuusto 26.03.2018  

 

 
Valitusaika alkaa päätöksen tiedoksisaantipäivästä. 
 
 
Valituskirja 
 
Valituskirjassa on ilmoitettava 
 
- valittajan nimi, kotikunta, postiosoite ja puhelinnumero 
- päätös, johon haetaan muutosta 
- miltä osin päätöksestä valitetaan ja muutos, joka siihen vaadi-

taan tehtäväksi 
- muutosvaatimuksen perusteet. 
 
Valituskirja on valittajan tai muun laatijan omakätisesti allekirjoitettava. Myös 
laatijan nimi ja kotikunta on mainittava. 
 
Valituskirjaan on liitettävä päätös, josta valitetaan alkuperäisenä tai jäljennök-
senä, todistus siitä päivästä, josta valitusaika on luettava sekä asiakirjat, joihin 
valittaja vetoaa vaatimuksensa tueksi, jollei niitä ole jo aiemmin toimitettu vi-
ranomaiselle. 
 
Valituskirja on toimitettava valitusviranomaiselle ennen valitusajan päättymis-
tä. Omalla vastuulla valituskirjat voi lähettää postitse, sähköpostilla, faksilla tai 
lähetin välityksellä. Valitusasiakirjat on lähetettävä niin ajoissa, että ne ehtivät 
perille ennen valitusajan päättymistä. 
 
Yksityiskohtainen valitusosoitus annetaan pöytäkirjanotteen liitteenä. 
 

 
 
 


